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2 هدف از طرح تحریم های جدید چیست؟

ترغیب ایران
 به مذاکره 

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی مشهد

 در پاسخ به گزارش گذر فرهنگ و هنر مطرح کرد؛ 

گذر فرهنگ و هنر  
نیازمند گذر از کرونا

برکناری مرشد 
به دلیل ورود زنان
 به زورخانه!
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شــفافیت آرا نمایندگان، 
چالش  از  یکی  بی شک 
طرح های  برانگیزترین 
که  بود  گذشته  مجلس 
تا پایان کار مجلس دهم 
با تمام فراز و فرودهایش 
به نتیجه نرسید. شفافیتی 
که تا قبل از مجلس ششم 
و تبدیل نحوه رای گیری 
بــه رای گیری الکترونیک 
بدون هیچ طرح و قانونی 
و تنها با فرمان رئیس مجلس که اعلام می کرد 
»موافقیــن قیام کنند« قابــل لمس بود. البته 
آن زمان با توجه به عدم گســترش رســانه ها 
بخصوص رســانه های مجازی شاید شفافیت 
آرا آنچنان اهمیت نداشت و موکلین نماینده ها 
در حوزه انتخابیه هیچ گاه در جریان کامل چند 
و چــون رای نماینده خود قرار نمی گرفتند. اما 
با گســترش فضای مجازی که لحظه لحظه 
فعالیــت نمایندگان را در صحن علنی زیر نظر 
دارد و در همان لحظه در حوزه انتخابیه هر یک 
از نمایندگان قابل رصد می باشــد، موضوع را 
پیچیده کرده است. تا جایی که الهام آزاد، نماینده 
مردم نایین، خور و بیابانک در مجلس با اشاره 
به تاکید مقام معظم رهبری بر تحولگرایی، به 
ضرورت این امر در مجلس، گفت: تحول باید 
از خود نمایندگان آغاز شود. اولین گامی که باید 
در این خصوص برداریم اتمام کار نیمه تمام و 
طرح شفافیت آرای نمایندگان است که باید در 
مجلس یازدهم به ثمر برســد. با شفافیت آرا، 
در واقــع خود را در معــرض قضاوت موکلان 
قرار می دهیم و قطعا زمانی که انســان بداند 
در معرض دید و قضاوت است، عملکرد بهتری 
خواهد داشت. اینگونه می دانیم آرایی که می 

دهیم بررسی شده و کارشناسی شده است.
این نماینده مجلس در خصوص  اهمیت به امر 
مردمی ســازی و کارآمدسازی تاکید کرد: خط 
قرمز ما مردم هستند و ما همان روحیه جهادی 

که در گام دوم انقلاب مورد تاکید قرار گرفته را 
تأکید داریم، تا مجلس کارآمد و مقتدر مد نظر 

رهبری از این منظر رقم بخورد.
نیازی نیست که مردم بدانند

البته این تنها موضع گیری نمایندگان مجلس 
یازدهم در رابطه با شــفافیت آرا نبوده اســت، 
محمد صالح جــوکار، نماینده مــردم یزد نیز 
با اشــاره به اعلام وصول طرح شــفافیت آرا 
نمایندگان گفت: یکی از مطالبات مهم و به حق 
مردم از مجلس شفافیت آرای نمایندگان است، 
اگر مجلس به دنبال ایجاد تحول در کشــور و 
تاثیرگذاری اســت اول باید اصلاح خود را آغاز 
کند. حق مردم اســت که بدانند نماینده شان  
به چه طرح و لوایحی رای داده بر این اســاس 
تصویب طرح شــفافیت آرا نمایندگان مجلس 
می تواند مطالبه شفاف سازی از دستگاه های 

اجرایی و دولت داشته باشد.  
نماینده مردم یزد در مجلس شــورای اسلامی 
شفاف سازی را یکی از ابزار نظارتی قوه مقننه 
بر شمرد و بیان کرد: اگر مردم نظارت عمومی 
داشته و  مدیران را کنترل  و نظارت کنند کمتر 

دچار فساد، رخوت و سستی خواهیم شد.  
وی درباره برخی مخالفت ها در خصوص طرح 
شــفافیت آرای نمایندگان افزود: این مخالفت 
ها از چند جنبه قابل بررسی است اول این که 
بخشی از نمایندگان معتقد بودند حق شخصی 
شان است که از آراء خود اطلاع داشته باشند و 

نیازی نیســت که مردم بداننــد در حالی که 
نمایندگان برای مباحث مرتبط با زندگی مردم 
تصمیــم گیری می کنند. ایــن نگرش که در 
بعضی نمایندگان وجود دارد آراء محرمانه است، 
اما نمایندگان مجلس یازدهم  آن را خصوصی 
حســاب نمی کنند بلکه معتقدند مردم باید در 
جریان امور کشور قرار بگیرند چون جزء حقوق 
و مطالبات جامعه است. هرچه شفاف سازی و 
روشن سازی بیشتر صورت بگیرد به نمایندگان 
و کار مجلس شورای اسلامی  ایرادات کمتری 

وارد می شود.
نماینده مردم یزد و صدوق در مجلس شورای 
اسلامی بخشی از شایعات منتشر شده در جامعه 
را ناشی از عدم شفاف سازی دانست و تصریح 
کرد: در این حالت اخبار به صورت خدشــه دار 
در اختیار مردم قرار می گیرد که  جامعه را دچار 
گمراهی می کند. وقتی آرا نمایندگان شــفاف 
باشد دیگر کسی نمی تواند آن را تحریف کند 
به این دلیل است که طی فرآیندی سیستمی 
مشخص می شود میزان مشارکت نمایندگان 

در طرح و لوایح چگونه بوده است.
هنگامی که شفافیت ایجاد شود، 
 اختلاس های 3 هزار میلیاردی 

رخ نخواهد داد
البتــه برخــی از نمایندگان شــفافیت آرا را از 
جنبه های دیگری بررســی کردند تا جایی که 
راه حل جلوگیری ازاختــلاس  و رانت ها را در 
تصویــب این طرح دیده انــد. در همین رابطه 
کمال علیپورخنکداری، نماینده مردم قائمشهر، 
سوادکوه، جویبار، سیمرغ و سوادکوه شمالی در 
مجلس شورای اسلامی شفافیت با بیان اینکه 
آرا نمایندگان یکی از مصادق مجلس انقلابی 
است، گفت: هنگامی که شفافیت ایجاد شود، 
رانت ها، اختلاس های 3 هزار میلیاردی و دیگر 
فســادها رخ نخواهد داد یا اینکــه به حداقل 

می  رسد.
همچنین احمدحسین فلاحی، نماینده مردم 
همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی 

در خصوص اهمیت شــفافیت آرا نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: مردم 
می خواهنــد بدانند نماینــده ای که انتخاب 
کرده اند و به مجلس راه یافته، در خانه ملت 
چگونه عمل می کند و آیا در مســیر قول ها، 
وعده ها و شعارهایی که در ایام انتخابات سر 
داده حرکت می کند یا خیر؟.طبیعتا شفافیت 
آرا نماینــدگان بــر انتخاب هــای بعدی اثر 
می گــذارد، یکی از مشــکلاتی که مردم در 
ایام انتخابات دارند، این اســت که نمی دانند 
فــردی که چندین دوره به مجلس راه یافته، 
دارای چه ویژگی ها و مواضعی است. به دلیل 
عدم وجود شفافیت آرا، مردم صرفا براساس 
شعار کاندیداها، در ادوار مختلف انتخابات های 
مجلس شــورای اسلامی رای می دهند، این 
در حالی اســت که کارنامه خیلی روشنی از 

نمایندگان وجود ندارد.
فلاحی با بیان اینکه حتــی نمایندگانی که 
چندین دوره در مجلــس بوده اند نیز کارنام 
شفافی برای مردم ندارند، ادامه داد: شفافیت 
آرا باعث می شود که رزومه ای از نمایندگان در 
دست مردم باشد تا مشخص شود نمایندگان 
در ادوار مختلف چه مسیری را طی کرده اند. 
اگر همــه آرا و مواضع نمایندگان به صورت 
شفاف، ثبت و ضبط شود، مشخص می شود 
کــه نمایندگان مجلس از روز اول تبلیغات تا 

دوران نمایندگانی چه مسیری را طی کرده اند.
اینجا یکسری آراء مخفی می ماند

موضوع شــفافیت آرا آنچنــان در روزهای 
ابتدایی مجلس یازدهم برای نمایندگان دارای 
اهمیت شده است که احمدامیرآبادی فراهانی 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
که قبــلا  درباره آرای نماینده ها اعلام کرده 
بود که نماینده در رای خود آزاد اســت. روز 
گذشته زمانی که در برنامخ دست خط حضور 
پیــدا کرده بود در این باره گفت: این طرح را 
هفته قبل دوســتان جوان مجلس نوشتند و 
به من دادند و علاقه مند بودند دکتر قالیباف 
نفر اول امضا کنند. آقای دکتر هم پذیرفتند 
و مطالعه کردند، البته از نظر ایشــان برخی 
ایرادات وجود داشت و گفتند چون طرح اولیه 
است، امضا بشــود و به کمیسیون آئین نامه 
برود و آنجا دیــدگاه های اصلی را بیان می 
کنیم. خیلی طرح ها وقتی به کمیسیون می 
رود بعضــاً کامل عوض و پخته می شــود. 
در صحن هم ابتــدا کلیات رای بیاورد و بعد 

جزئیات یکی یکی بحث شود.
امیر آبادی در پاســخ به این ســوال که  بر 
اساس این طرح ، هر رایی که نماینده بدهد 
اعلام می شود که رای چیست، اظهار داشت: 
اینجا یکسری آراء مخفی می ماند. یکی رأی 
به اشخاص است. اشخاص در داخل مجلس؛ 
مثلًا انتخاب رئیس کمیســیون ها، انتخاب 
هیئت رئیســه مجلس و غیره، رای مخفی 
است ولی رای اعتماد وزرا، استیضاح، سوال از 
وزرا و برخی طرح و لوایح که رای می دهند، 
شفاف خواهد شــد و سیستم مجلس این را 
به صورت شــفاف در اختیار عموم مردم به 

صورت روزانه قرار می دهد.
با تمام این تفاسیر و موضع گیری های محکم 
باید دید که آیا شفافیت آرا به صورت کامل 
در مجلس یازدهم اتفاق میافتد یا اینکه تنها 
در نطق ها و سخنرانی های نمایندگان باقی 

می ماند.

شفافیت آرا اولویت مجلس یازدهم از حرف تا عمل؛

موافقین قیام کنند

دیدگاه نماینده اصلاح طلب خراسانی با توجه به چیدمان 
بهارستان نشین ها؛

مجلس یازدهم محلی برای دیدگاه های 
اصلاح طلبانه نیست

ــاد و باخــرز در مجلــس شــورای اســامی گفــت:  ــده مــردم تربت جــام، تایب نماین
مجلــس یازدهــم خیلــی محلــی بــرای طــرح دیــدگاه هــای اصاح طلبانــه نخواهــد 

داشــت و عمــده مســائل بــه ســمت حــل مشــکات اقتصــادی خواهــد رفــت.
ــم و  ــس یازده ــی مجل ــای سیاس ــه فض ــاره ب ــا اش ــادی ب ــل رحیمی جهان آب جلی
در اقلیــت قــرار گرفتــن نماینــدگان اصاح طلــب اظهــار کــرد: مجالــس در طــول 
ــن  ــولا همی ــامی، معم ــاب  اس ــروزی انق ــس از پی ــورما پ ــی کش ــخ سیاس تاری
ــوده و تفکــر  ــب ب ــک تفکــر غال ــک دوره ای ی ــی در ی ــت را داشــته اند، یعن وضعی
ــس  ــت عک ــه حال ــت ب ــن وضعی ــد ای ــته  و در دوره بع ــت قرارداش ــر در اقلی دیگ

درآمده اســت.
وی افــزود: در مجلــس دهــم تاکیــد بــر اصــاح طلبــان و نیروهــای مســتقل بــود 
ــا در مجلــس یازدهــم عکــس  ــرار داشــتند ام ــان نســبتا در اقلیــت ق و اصول گرای
ایــن اتفــاق افتــاده و مــا حــدود ۲00 نفــر نماینــده اصول گــرا و حــدود 30 الــی ۴0 
نفــر نماینــده مســتقل در مجلــس داریــم کــه در دل ایــن مســتقلین، شــاید10 الــی 

15 نفــر از نیروهــای اصاح طلــب وجــود داشــته  باشــند.
عضــو کمیســیون امنیــت ملــی و سیاســت خارجــی مجلــس یازدهــم درخصــوص 
ــان  ــم خاطرنش ــس یازده ــان در مجل ــای اطاح طلب ــری دغدغه ه ــی پیگی چگونگ
ــه  ــاز جامع ــر نی ــت و اگ ــه اس ــرایط جامع ــی از ش ــات، تابع ــر اصاح ــرد: تفک ک
بــه مطالباتــی کــه اصاح طلبــان، مطــرح کــرده و قبــول داشــتند و آن را 
ــد  ــته  باش ــود داش ــد، وج ــج می کردن ــه تروی ــطح جامع ــان در س ــورت گفتم به ص
ــات  ــر مطالب ــا اگ ــرد، ام ــد ک ــال خواهن ــز آن را دنب ــس نی ــدگان مجل ــایر نماین س
اصاح طلبانــه در جامعــه روبه فراموشــی سپرده شــود و یــا مــورد بی توجهــی 
ــری  ــز آن را پیگی ــد نی ــس می آین ــه مجل ــه ب ــی ک ــلما نمایندگان ــرد، مس قرارگی

ــرد. ــد ک نخواهن
امروز مشکلات کشور رنگ و بوی جناحی ندارد

ــه در  ــن ک ــه ای ــاره ب ــا اش ــس ب ــرز در مجل ــاد و باخ ــام، تایب ــت ج ــده ترب نماین
ــت ،  ــتی اس ــادی و معیش ــائل اقتص ــور، مس ــکات کش ــده مش ــر عم ــال حاض ح
خاطرنشــان کــرد : باتوجــه بــه ترکیــب عمــده مجلــس کــه در اختیــار اصولگرایــان 
اســت و مــن فکــر می کنــم بخــش عمــده ای از دغدغــه اصولگرایــان مربــوط بــه 
همیــن مســائل اقتصــادی اســت و مجبــور بــه پاســخگویی بــه ایــن نیــاز مــردم 
ــی در  ــش اصاح طلب ــه گرای ــوط ب ــائل مرب ــی مس ــاید خیل ــذا ش ــتند، ل ــز هس نی
مجلــس مطــرح نباشــد و در جامعــه نیــز گفتمــان اصاح طلبــی ، گفتمــان غالــب 
نباشــد . ضمــن ایــن کــه فضــای مجلــس یازدهــم نیــز فضــای چنــدان مناســبی 

بــرای طــرح ایــن مســائل نیســت . 
ــور ،  ــکات کش ــیاری از مش ــن ، بس ــاور م ــه ب ــزود: ب ــادی اف ــی جهان آب رحیم
ــاد  ــیار زی ــه بس ــال موضــوع فاصل ــوان مث ــه عن ــدارد، ب ــی ن ــوی جناح ــگ و ب رن
بیــن حقــوق بازنشســتگان و شــاغلین ، عــدم امنیــت شــغلی و شــرایط نامناســب 
کاری بــرای کارگــران ســاختمانی ، شــرایط حاشــیه نشــینی شــهرها ، مشــکات 
روســتاها ، وضعیــت بودجــه بخــش آمــوزش و پــرورش و مســائلی از ایــن دســت 
، ایــن مشــکات دغدغه هــا و مشــکات مــردم اســت و مســائل جناحــی در ایــن 
موضوعــات نقشــی ندارنــد، لــذا بــا توجــه بــه وجــود چنیــن مشــکاتی مــن فکــر 
ــش دیدگاه هــای جناحــی نخواهــد  ــی عرصــه چال ــس یازدهــم خیل ــم مجل می کن

بــود .
مجلس یازدهم محلی برای طرح دیدگاه های اصلاح طلبانه نخواهد داشت

وی ادامــه داد: امــا چنانچــه خدایــی ناکــرده رابطــه بیــن مــردم و نظــام خدشــه دار 
شــود و مــا نتوانیــم پاســخگوی نیازهــای مــردم باشــیم ، دیگــر چــه تفاوتــی دارد 
چــه گفتمانــی در مجلــس مطــرح باشــد . لــذا مــن فکــر می کنــم مجلــس یازدهــم 
خیلــی محلــی بــرای طــرح دیــدگاه هــای اصاح طلبانــه نخواهــد داشــت و عمــده 
مســائل بــه ســمت حــل مشــکات اقتصــادی خواهــد رفــت . مــن فکــر میکنــم 
ــب در عرصــه سیاســت  ــدگان اصولگــرا و اصاح طل ــن نماین ــات بی عمــده اختاف
خارجــی ، مســائل فرهنگــی و عرصــه حقــوق سیاســی و حقــوق شــهروندی اســت 
 . بــه غیــر از ایــن مســائل ، در مــورد نگــرش بــه مســائل و مشــکات اقتصــادی، 
تفــاوت دیــدگاه چندانــی بیــن نماینــدگان اصولگــرا و اصاح طلــب وجــود نــدارد  . 
وی افــزود : نــگاه مــا نماینــدگان اصاح طلــب و مســتقل مجلــس یازدهــم ایــن 
اســت کــه مهــم تریــن مشــکل حــال حاضــر مــردم و کشــور ، مســائل اقتصــادی 
اســت و بــه عنــوان اقلیــت مجلــس ، ایــن آمادگــی را داریــم کــه از هــر ایــده و 
طــرح مثبتــی کــه نماینــدگان اصولگــرا در راســتای حــل مشــکات کشــور داشــته 
ــت نظــام و  ــم را موفقی ــس یازده ــت مجل ــه موفقی ــم  . چراک ــت کنی باشــند حمای
ــه مســائل  ــگاه جناحــی نســبت ب ــز ن ــم و هرگ ــردم می دانی ــاد م ــه اعتم پاســخ ب

نداریــم  . 
رحیمــی جهان آبــادی بیــان کــرد : یکــی از عوامــل تاثیــر گــذار بــر رابطــه بیــن 
مجلــس و دولــت ، نقــش و جایــگاه رهبــری در نظــام جمهــوری اســامی اســت، 
مقــام معظــم رهبــری همــواره و در هــر دولتــی تــاش کردنــد کــه در تمــام طــول 
عمــر دولــت هرگــز اجــازه ندهنــد هیــچ گونــه ســنگ انــدازی در مســیر کار دولــت 
، بــه عنــوان یــک جایــگاه قانونــی و مبتنــی بــر رای مــردم ، انجــام شــود . ایشــان 
ایــن موضــوع را هــم در پیــام خــود بــه مجلــس یازدهــم و هــم در دیــدگاه هایــی 
کــه تــا بــه حــال مطــرح کرده انــد منتقــل کردنــد کــه نبایــد بــه دنبــال چالــش 

 بیــن قــوا بــود و نبایــد حاشــیه های سیاســی ایجــاد کــرد . 
بعید است در روابط مجلس و دولت چالش عمده ای ایجاد شود

رحیمــی جهان آبــادی خاطرنشــان کــرد: البتــه از حــق قانونــی نماینــدگان مبنــی 
ــا  ــرد، ام ــی ک ــوان چشم پوش ــت، نمی ت ــخ از دول ــش و پاس ــتیضاح و پرس ــر اس ب
بــا توجــه بــه عقــای نظــام و همچنیــن معــدل عقانیــت و ســابقه اجرایــی کــه 
ــده  ــش عم ــم چال ــد می دان ــم ، بعی ــم می بین ــس یازده ــدگان مجل ــن در نماین م
ای بیــن نماینــدگان و دولــت ایجــاد شــود و نماینــدگان تــاش می کننــد روابــط 
بــا دولــت، در چهارچــوب قانــون و مبتنــی بــر یــک نظــم عاقانــه ای اداره شــود.

قالیباف به دنبال چالش با روحانی نمی رود
نماینــده مــردم تربت جــام، تایبــاد و باخــرز در مجلــس شــورای اســامی همچنیــن 
ــاره روابــط رئیــس دو قــوه در یــک ســال باقــی مانــده  در پاســخ بــه ســوالی درب
ــا  ــر ب ــاف یــک مدی ــای قالیب ــه نظــر مــن آق ــت دوازدهــم، اظهــار کــرد: ب از دول
ــن مــدت  ــی اســت و درک درســتی از مســائل کشــور دارد، در همی ــه اجرای تجرب
ــر  ــک مدی ــوان ی ــه عن ــه ب ــده گرفت ــر عه ــس را ب ــت مجل ــه مدیری ــی ک کوتاه
عملگــرا و مســلط بــه مســائل کشــور دیــده شــده اســت ، مســلما او بــه عنــوان 
ــا  ــق را در رابطــه ب ــن حــال نظــارت دقی ــس مســیر تعامــل و در عی رئیــس مجل
ــزود:  ــت.وی اف ــد رف ــش نخواه ــال چال ــه دنب ــت و ب ــد گرف ــش خواه ــت پی دول
قالیبــاف بیشــتر از اینکــه نگاه هــای جناحــی داشــته باشــد ، مدیــری عملگراســت ، 
امــروز واقعیت هــای عملــی عرصــه تصمیــم گیــری دولــت را هــر انســانی کــه در 
ــر  ــد، واقعیت هایــی نظی عرصــه تصمیــم گیــری کان کشــور اســت، درک می کن
مشــکات کشــور در زمینــه فــروش نفــت، تحریم هــا و ســایر مســائل، البتــه بایــد 
ــا  ــس صرف ــت مجل ــکاتی دارد و لازم اس ــا و مش ــم ضعف ه ــت ه ــم دول بپذیری
فقــط تابــع و همــراه دولــت نباشــد و جایــگاه نظارتــی دقیــق خــود را حفــظ کنــد 

تــا دولــت هــم بهتــر بــه وظایــف خــود عمــل کنــد ..............................

گفتوگو

2 هدف از طرح تحریم های جدید چیست؟

ترغیب ایران به مذاکره 
علی روغنگران

ن  ه گا ینــد نما
کنگره  جمهوری خــواه 
آمریــکا از طــرح خود 
تحریم های  اعمال  برای 
ایــران  علیــه  جدیــد 
این  کردنــد،  رونمایــی 
طــرح 111 صفحــه ای 
حــاوی ۲5 توصیــه در 
زمینه سیاست ها در قبال 
ایران از جمله قطع کمک 
آمریکا به لبنــان و قرار دادن گروه انصارالله 
یمن در فهرســت ســازمان های اصطاحا 
تروریستی است. بر این اساس، طرح مذکور 
که توســط 13 نماینــده جمهوری خواه در 
»کمیتــه مطالعــات جمهوری خواهان« در 
کنگره رونمایی شده از دولت آمریکا خواسته 
سیاســت خارجی سخت گیرانه ای را در قبال 
ایران در پیش بگیرد. در این بسته تحریمی 
ادعا شــده ایران بر خاف چین و روســیه 
»قدرتــی بزرگ یا رقیب راهبردی« در برابر 
آمریکا به شــمار نمی رود، امــا نماینده های 
جمهوری خواه کنگره با وجود این از ایران به 
عنوان »چالشی قابل توجه« یاد کرده اند. آنان 
عاوه بر این با ادعای حمایت روسیه از سپاه 
لبنان و  پاسداران انقاب اسامی، حزب الله 
طالبان خواســتار اعام روســیه به عنوان 
»حامی تروریســم دولتی« شــده اند. بسته 
جدیــد تحریمی نماینــدگان جمهوری خواه 
کنگره در ادامه کارزار فشار حداکثری آمریکا 
بر علیه کشورمان اســت. با توجه به اینکه 
تنها چندین ماه به برگزاری انتخابات ریاست 
جمهوری آمریــکا باقی مانــده، ترامپ این 
روز ها با بحران های زیادی دســت و پنجه 

نرم می کند، از یک ســو کرونا سه ماه است 
که نظام اقتصادی و سامت آمریکا را عما 
فلج کرده، بــه طوریکه این ویروس تاکنون 
باعث شــده بیش از 3۲ میلیــون آمریکایی 
شــغل خود را از دست بدهند. از سوی دیگر 
به دلیــل ناتوانی ترامپ در حل مشــکات 
ناشــی از شــیوع ویروس کرونا در آمریکا، 
محبوبیــت وی در این کشــور در ماه های 
منتهی به انتخابات بــه کمترین میزان خود 
رسیده که این مســئله او را به شدت نگران 
کرده، همچنین تظاهرات علیه نژاد پرســتی 
در آمریکا که با کشــته شــدن جورج فلوید 
توســط پلیــس آمریکا آغاز شــد، همچنان 

ادامه دارد و برخورد ســخت و خشن پلیس 
بــا معترضان آمریکایی، انتقادات زیادی را از 
دولت و به خصوص رئیــس جمهور آمریکا 
به دنبال داشته است. شــرایط امروز آمریکا 
شــعار اصلی ترامپ در انتخابات ۲016 یعنی 
» اول آمریــکا« را زیر ســوال برده اســت. 
تمامــی اقدامات ترامپ از ابتدای ورودش به 
کاخ سفید در این راستا بود، خروج از برجام، 
خروج از پیمان نفتا و یونســکو، تحت فشار 
قرار دادن اعضای ناتو برای افزایش پرداخت 
بودجه این نهاد از دو به چهار درصد و دست 
آخر نیز خروج از ســازمان بهداشت جهانی و 
قطع بودجه آن، همگی در این رابطه بود که 
هزینه هایی کــه آمریکا برای این پیمان ها و 

نهاد ها خرج می کرد، صرف اشــتغال در خود 
آمریکا شــود. ترامپ به دنبال آن اســت که 
ابهت گذشــته آمریکا را زنده کند و همچنان 
این را به جهان القاء کند که این کشــور تنها 
ابرقدرت جهان است، اما بحران های اخیر به 
خصوص کرونا، تمام دستاورد های ترامپ را 
از بین برد، افزایش نــرخ بیکاری در آمریکا 
باعث شد تمام اشتغالزایی که ترامپ در این 
ســه ســاله انجام داده، بی نتیجه بماند. این 
در حالیســت که گفته می شــود کرونا فعا 
در آمریــکا وجود دارد و عــاوه بر بیکاران 
بیشــتری که روی دســت دولت این کشور 
می گذارد، قربانیان بیشتری نیز خواهد گرفت. 

مکمــل افزایش اشــتغال در صحنه داخلی 
آمریکا، برای ترامپ یک دستاورد ملموس در 
حوزه سیاســت خارجی بود. برای همین بود 
که ترامپ به دنبال توافق با کره شمالی بوده 
و حتی با رهبر این کشــور نیز دیدار کرد، اما 
تمامی این تاش ها ناکام بود، از سوی دیگر 
او بــا خروج از برجام به دنبال آن اســت که 
به زعم خود به توافق بهتری با ایران دســت 
پیــدا کند. در این راســتا تحریم ها را دوباره 
برگرداند، اما به دلیل مکانیسمی که در برجام 
وجود داشــت، این امر مانــع از ایجاد اجماع 
حداکثری علیه کشورمان که ترامپ به دنبال 
آن بود، شــد. اما ترامپ هر روز بیشتر حلقه 
تحریم هــا را تنگ تر کرد و به دلیل اینکه به 

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا نیز نزدیک 
می شــویم، او به دنبال آن است که از طریق 
افزایش فشــار ها بر ایران، کشورمان را وادار 
بــه مذاکره و دادن امتیــاز کند، اما در داخل 
هرچند که این فشار ها حس می شود و زندگی 
و معیشت مردم را تحت تاثیر خود قرار داده 
و از سوی دیگر نســبت به برخی از رویه ها 
و تصمیماتی که در کشــور گرفته می شود، 
انتقاداتی وجــود دارد، اما می توان گفت هیچ 
تضمینی وجود ندارد که اگر الان مذاکره ای 
صورت گیــرد، بعد از آنکه ترامپ با توجه به 
این دســتاورد در انتخابات به پیروزی رسید، 
به عهد خــود وفادار بماند. بنابراین نمی توان 

در چنین شرایطی به ترامپ اعتماد کرد، زیرا 
که او می تواند خیلی راحت بعد از رسیدن به 
هدف خود که همانا انتخاب مجدد به عنوان 
رئیــس جمهور آمریکا اســت، تمام تعهدات 
خود را زیر پا بگــذارد. تحریم های جدید نیز 
چیــزی را تغییر نخواهــد داد. این تحریم ها 
بیشتر مصرف داخلی برای طرفداران ترامپ 
و همچنین جلب نظر لابی صهیونیســت ها 
در داخــل آمریــکا دارد و نمی تواند تغییری 
در موضع ایران ایجاد کند، این در حالیســت 
که صادرات بنزین ایران به ونزوئا و ســفر 
نفتکش های ایرانی علیرغم تهدیدات آمریکا 
نیز مزید بر علت شــد تا ترامپ و نمایندگان 
جمهوری خواه بخواهند این موضوع را تافی 

کننــد، چرا کــه ترامپ می دانســت که اگر 
بخواهد بــه نفتکش های ایران تعرضی کند، 
این امر می تواند هزینه های ســنگینی برای 
او به خصوص در انتخابات ریاست جمهوری 
آمریــکا به بار بیاورد و موجبات شکســت او 
را فراهــم کند. جمهوری اســامی تاکنون 
تبعات تحریم های ظالمانه و یکجانبه آمریکا 
را پشت سر گذاشــته است. این موضوع که 
ایران در حال حاضر امیدوار است که ترامپ 
از بایدن شکســت بخورد، درســت بوده، اما 
اینکه الان نیز ترامپ بر اســاس مبادله اخیر 
زندانیان با لحنی ملتمسانه از ایران می خواهد 
مذاکره کنــد، به هیچ عنــوان از نظر ایران 
منطقی نیست، زیرا ترامپ با خروج از برجام 
به تعهدات این کشور عمل نکرد و آن را زیر 
پا گذاشت، بنابراین در شرایط فعلی جمهوری 
اسامی نمی تواند به آمریکا اعتماد کند و این 
امری است که تغییری در آن صورت نخواهد 
گرفت. البته ممکن است در صورتیکه ترامپ 
دوباره رئیس جمهور آمریکا شود، دیگر ترس 
الان را نداشــته باشد و دســت به حماقت 
بزرگــی بزند، اما این کار بدون شــک برای 
او بدون عواقب نخواهد بود و ممکن اســت 
او با اقدامــات احمقانه ای که انجام می دهد، 
خاورمیانه را درگیر یــک جنگ بزرگ کند، 
با توجه به اقدام نظامی که علیه کشــورمان 
انجــام می دهد، اما این امر به هیچ عنوان به 
نفع او نیســت، چرا که در این صورت تمامی 
متحدان آمریکا در منطقه به خصوص رژیم 
صهیونیستی در امان نخواهند بود و متحمل 
خسارات جبران ناپذیری خواهند شد. بنابراین 
باید دید که آیــا ترامپ چنین قماری خواهد 
کرد؟ چرا که با این اقدام ممکن اســت عمر 
سیاسی خودش نیز خیلی زود به پایان برسد.
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ترامپ هر روز بیشــتر حلقه تحریم ها را تنگ تر می کند. به دلیل اینکه به انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا نزدیک می شویم، او 
به دنبال آن اســت که از طریق افزایش فشــار ها بر ایران، کشــورمان را وادار به مذاکره و دادن امتیاز کند. اما می توان گفت هیچ 
تضمینی وجود ندارد که اگر الان مذاکره ای صورت گیرد، پس از اینکه ترامپ با توجه به این دســتاورد در انتخابات به پیروزی 

رسید، به عهد خود وفادار بماند. بنابراین نمی توان در چنین شرایطی به ترامپ اعتماد کرد
ی
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جوکار: مخالفت ها از چند جنبه 
قابل بررسی است اول این که 
بخشــی از نمایندگان معتقد 
بودند حق شخصی شان است 
که از آراء خود اطلاع داشــته 
باشند و نیازی نیست که مردم 
بدانند در حالی که نمایندگان 
برای مباحث مرتبط با زندگی 

مردم تصمیم گیری می کنند

یکسری  اینجا  امیرآبادی: 
آراء مخفــی می ماند. یکی 
رأی به اشــخاص اســت. 
اشخاص در داخل مجلس؛ 
مثــلًا انتخــاب رئیــس 
انتخاب  ها،  کمیســیون 
هیئت رئیســه مجلس و 

غیره، رای مخفی است
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شرایط ویژه اشتراک انبوه 
روزنامه صبح امروز  برای 

پیک موتوری ها،باربری ها و 
شرکت های خدماتی
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زنگنه: تصفیه مطالبات زعفران کاران 
طی دو هفته آینده

نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس از تصفیه مطالبات زعفران کاران طی دو هفته 
آینده خبر داد و گفت: دست های پنهان به طور مداوم دنبال پایین نگه داشتن قیمت 

زعفران هستند و مانع از انجام اقدامات برای افزایش قیمت طای سرخ می شوند.
محسن زنگنه، با بیان اینکه ایران حدود 90 درصد زعفران دنیا را تولید می کند، گفت: 
رصدها در حوزه کشــاوری دقیق نیست اما بر اساس برآوردها میزان تولید زعفران در 

سال 98، 350 تا 550 تن بود.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسامی با بیان اینکه سال 98 به دلیل 
بارش های مناسب سال خوبی برای تولید زعفران بود، افزود: برداشت زعفران در سال 
جاری هم مطلوب خواهد بود البته دولت در ســال گذشته که قیمت زعفران کاهش 
پیدا کرد در اقدامی حمایتی حدود 7۴ تن زعفران را از کشــاورزان با قیمت بالاتر از 
معمــول در بورس خرید و قرار بود که مطالبات در زمان کوتاهی پرداخت شــود اما 
ســازمان تعاون روستایی منابع پرداخت طلب کشــاورزان را به درستی لحاظ نکرد و 
متاسفانه تاکنون ۲3۴ میلیارد تومان از طلب کشاورزان باقی مانده که نارضایتی آنها 

را به دنبال داشته است.
ایــن نماینده مردم در مجلس یازدهم با یادآوری اینکه پس از شــکل گیری مجلس 
یازدهــم اقدامات و پیگیری هایی برای پرداخت مطالبات زعفران کاران انجام شــد، 
گفت:  باحمایت های وزارت جهاد کشــاورزی و رئیس جدید سازمان تعاون روستایی 

قرار شد طی دو هفته آینده مطالبات زعفران کاران تصفیه شود.
زنگنــه یادآور شــد: در حالی که قیمت دلار افزایش یافــت و زعفران کالایی کاما 
صادراتی و اســتراتژیک است و قیمت آن در بازارهای جهانی کاهشی نداشته و حتی 
افزایش اندکی داشــته اما متاسفانه قیمت زعفران طی یک سال گذشته به شدت در 
ایران کاهش پیدا کرد به نحوی که قیمت زعفران برای کشــاورز با توجه به هزینه 

های امروزی ضرر است.
وی افــزود: هر چند در فصل جابجایی پیاز زعفران قرار داریم اما متاســفانه شــاهد 
تحرک کشاورزان نیستیم و کشــاورز به دلیل پایین بودن قیمت زعفران نگران این 

است که هزینه ها بیش از درآمد حاصله باشد.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس یازدهم با بیان اینکه تمهیداتی را با ســازمان 
تعاون روستایی، بورس کالا و متخصصان فعالان عرصه زعفران برای تقویت قیمت 
زعفران در بازار اتخاذ کردیم، گفت: اقدامات خوبی در این رابطه انجام شــد که طی 
دو الی ســه روز گذشته شاهد رشد شــاخص زعفران در بورس بودیم به طوری که 
در روز چهارشــنبه 5 درصد یعنی تا حداکثــر مقدار افزایش نمادهای زعفران در بازار 

بورس افزایش یافت.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با انتقاد از اینکه مافیا و دست های پنهان تمایلی 
به افزایش قیمت زعفران ندارند، تصریح کرد: قیمت هر کیلو طای ســرخ در ایران 
حدود 8 تا 9 میلیون تومان و متاســفانه این قیمت حداقل یک دوم بازارهای جهانی 
است؛ متاسفانه دست های پنهان به طور مداوم دنبال پایین نگه داشتن قیمت زعفران 
هســتند و هر گاه اقدامی برای افزایش قیمت طای ســرخ انجام می شود با انجام 

اقداماتی مانع از افزایش قیمت می شوند.
وی یادآور شد: در حالی که قیمت زعفران در یکی از بازارهای اروپایی توسط عرضه  
کننــده ایرانی برای هر کیلو 5۴0 یورو بود جالب اســت که ظرف چند روز گذشــته 
ایــن قیمت به 390 یورو کاهش پیدا کرد یعنی فــرد عرضه کننده ایرانی 150 یورو 
قیمت را کاهش داد و حتی در آگهی فروش اعام کرد که مالیات را باید فروشــنده 

پرداخت کند.
زنگنه یادآور شــد: دســت های پنهان برای مقابله با سیاست های اتخاذ شده و برای 
تخریــب بــازار محصول داخلی، قیمت بــازار زعفران ایــران را 30 تا ۴0 درصد در 
بازارهای جهانی می شــکنند و این افراد همان دست های ضد تولید هستند که بارها 
رهبــری فرمودند عده ای با اســتفاده از رانت هــا و ویژه خواری های خاص در جهت 

تضعیف تولید داخل حرکت می کنند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، با تاکید بر اینکه دستگاه های نظارتی و امنیتی در 
حوزه اقتصاد به موضوع رانت خواری در حوزه زعفران ورود کنند، افزود: وقتی جریانی 
با کالای استراتژیک ایرانی مقابله می کند باید برخورد مناسب با آن در دستور کار قرار 
گیرد؛ به طور قطع اگر نتوانیــم قیمت زعفران را تقویت کنیم چند صد هزار خانواده 

که معیشت آنها با طای سرخ درگیر است با مشکات زیادی مواجه خواهند شد.
وی با بیان اینکه در حال اتخاذ تدابیری برای مقابله با دست های پنهان و رانت خواران 
هستیم، گفت: با همکاری مســئولان بورس کالا، وزارت جهاد کشاورزی و سازمان 
تعاون روســتایی اتاق فکری را تشکیل دادیم و در حال مدیریت بازار هستیم؛ انتظار 
می رود دولت نظارت ها را تشــدید و با همکاری دستگاه های امنیتی اجازه ندهند که 
افرادی که تشــکیات و تشــکل هایی دارند که خود باید حامی زعفران باشند اما در 

حال تضعیف بازار طای سرخ هستند در مسیر بازار زعفران مشکل ایجاد کنند.
این نماینده مردم در مجلس دهم یادآور شــد: اگر بتوان قیمت زعفران را تقویت و با 
ســودجویان مقابله کرد در ســال جاری چند صد هزار شغل فصلی را می توان ایجاد 
کرد البته توجه به فرآوری طای سرخ هم می تواند ثروت بسیار بزرگی را برای کشور 

در پی داشته باشد.

مجلسبان

رئیـس اتـاق بازرگانـی صنایـع، معادن و کشـاورزی ایـران گفت: در چند سـال اخیر بجای توسـعه 
فرهنـگ کار و کارآفرینـی، دلالـی و سـفته بـازی در جامعـه رونق پیـدا کرده  که ایـن موضوع ضد 

توسـعه فعالیت هـای مولد و تولید اسـت.
بـه گـزارش صبـح امـروز و بـه نقـل از ایلنـا غامحسـین شـافعی در دیـدار بـا هیأت مدیـره خانه 
صنعـت، معـدن و تجـارت خراسـان رضـوی، ضمـن بررسـی راهکارهـای جهـش تولیـد از رشـد 

فعالیت هـای دلالـی و سـفته بـازی بجـای کارآفرینـی ابـراز نگرانـی کـرد.
وی افـزود: متاسـفانه در چنـد سـال اخیـر بجای توسـعه فرهنـگ کار و کارآفرینی، دلالی و سـفته 
بـازی در جامعـه رونـق یافتـه اسـت، درحالی کـه ایـن موضـوع ضـد توسـعه فعالیت هـای مولـد و 
تولیـد اسـت. درواقـع تولیـد ثـروت بایسـتی از مسـیر تولیـد ایجـاد شـود در حالی  که شـاهد رشـد 

فعالیت هـای واسـطه ای هسـتیم.
شـافعی بـا اشـاره بـه پتانسـیل های بـالای کشـوری بـرای عبـور از مشـکات تصریـح کـرد: 
کشـورمان در عرصه هـای علمـی، فرهنگـی و اقتصـادی حرف هـای زیادی بـرای گفتـن دارد، اما 

از ایـن ظرفیت هـا و اسـتعدادها بـه نحـو مطلـوب اسـتفاده نمی شـود. 
وی در ادامـه بـا اشـاره بـه فرآیندهـای اخـذ مجوزهای کسـب و کار تصریـح کرد: گاهـی اخذ این 
مجوزهـا تـا یکسـال بـه طـول می انجامـد، درحالیکه در کشـورهای همسـایه ظرف چنـد روز و در 

سـریع تریـن زمـان ممکن سـرمایه گـذار مجوز مـی گیرد.
رئیـس اتـاق بازرگانـی صنایـع، معـادن و کشـاورزی ایـران بـا بیـان اینکـه »بـدون تردیـد دولت 
نمی توانـد بـدون پشـتوانه بخـش خصوصـی و نظـرات و دیدگاه هـای کارشناسـانه ایـن بخـش 
در رفـع موانـع و مشـکات اقتصـادی کشـور موفـق شـود« گفـت: ایـن امـر در سـایه اتحـاد و 
انسـجام تشـکل ها و بیـان دیدگاه هـای مشـترک آن هـا اتفـاق می افتـد و هـر چـه ایـن پشـتوانه 
اتحـاد و انسـجام بیـن تشـکل های اقتصـادی قویتـر باشـد، بـه همـان میـزان بخـش خصوصـی 
 در ارائـه نظـرات و عملـی شـدن خواسـته ها و انتظـارات خـود از مسـئولان و مدیـران موفقتـر 

خواهد بود.
شـافعی بـا انتقـاد از مدیریـت حاکـم بـر مرزهـای کشـور ابـراز کـرد: متاسـفانه تـا زمانـی کـه 
در مرزهـای کشـور از مدیریتـی واحـد و یکپارچـه برخـوردار نشـویم، همـواره مشـکاتی بـرای 
صادرکننـدگان و واردکننـدگان وجـود خواهد داشـت. مدیریت واحد مرزی یک اصل مسـلم اسـت 

کـه در تمـام دنیـا رعایـت می شـود و ضـرورت امـروز مرزهـای ماسـت.
وی لازمـه دسـتیابی بـه جهـش تولیـد را تغییر در سیاسـت های اصلی اقتصادی کشـور دانسـت و 
افـزود: سیاسـت دولـت باید بـه جـای پاداش دهی بـه بخش های واسـطه گری و دلالـی، معطوف 
بـه تولیـد گـردد تـا حرکت به سـمت جهش تولیـد اتفاق بیفتـد. گفتنی اسـت با هماهنگـی وزارت 
اقتصـاد تـا پایـان سـال جاری بـه دنبـال ایجاد پنجـره ای واحـد برای صـدور مجوزهای کسـب و 
کار در کل کشـور هسـتیم کـه مرحلـه آزمایشـی آن از هم اکنـون در پنج اسـتان از جمله تهران و 

خراسـان رضوی آغاز شـده اسـت. 
رئیـس اتـاق ایـران بـه همـکاری نزدیـک اتاق ایـران با دسـتگاه قضـا نیز اشـاره کرد و افـزود: به 
زودی دادگاه هـای تخصصـی تجـاری راه انـدازی خواهـد شـد و ایـن موضـوع بی شـک بـر فضای 

کسـب و کار و بهبـود آن تأثیـری مثبـت خواهد داشـت.

ســخنگوی انجمــن صنفــی 
تولیدکننــدگان لــوازم خانگی 
قیمت  افزایش  دلیل  مهم ترین 
لــوازم خانگی را گران شــدن 
عنوان  جاری  ســال  در  فولاد 
کــرد و گفت که بــا توجه به 
اولیه،  مــواد  قیمت  افزایــش 
افزایش  تولیدکنندگان  پیشنهاد 
۲0 تا 30 درصدی قیمت لوازم 

خانگی است.
محمدرضا  ایســنا،  گزارش  به 
به  با توجه  غزنوی اظهار کرد: 

افزایش قیمت مواد اولیه تولیدکنندگان پیشــنهاد افزایش قیمت ۲0 تــا 30 درصدی لوازم خانگی را به 
سازمان حمایت ارائه کردند و احتمالا ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در هفته جاری 

تصمیم خود را اعام می کند.
وی از افزایــش قیمــت 50 درصدی فولاد و کمبود عرضه این کالا در ســال جاری خبر داد و گفت: به 
نظر می رسد زیرساخت های بورس در حال حاضر مشکل دارد و شرکت ها باید بتوانند مانند خودروسازها 

مستقیم با فولادسازی قرارداد ببندند.
به گفته سخنگوی انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی عده ای دلال خودشان را تولیدکننده معرفی 

می کنند،   در بورس برنده می شوند و فولاد را در بازار گران تر به تولیدکنندگان می فروشند.
غزنوی در ادامه با اشــاره به افزایش نرخ ارز در در ســال جاری، آن را دلیل دیگر افزایش قیمت لوازم 
خانگــی عنوان کرد و گفت: واحدهای تولیدی لــوازم خاگی بین صفر تا 50 درصد ارزبری دارند و عمق 

ساخت داخل در هر کارخانه متفاوت است که این موضوع باید در افزایش قیمت ها در نظر گرفته شود.
وی همچنین از مشکاتی در زمینه تامین ارز نیمایی برای تولیدکنندگان در سال جاری خبر داد و گفت: 
عاوه بر افزایش نرخ ارز نیمایی از شــروع ســال جاری ارز نیمایی برای تامین مواد اولیه تخصیص داده 

نشده که این موضوع هم به افزایش قیمت ها دامن زده است.
غزنوی در پاسخ به اینکه آیا تولیدکنندگان تاکنون این افزایش قیمت  را اعمال کردند و آیا بعد از صدور 
مجوز سازمان حمایت قیمت ها دوباره افزایش خواهد داشت؟ تصریح کرد: خیلی از تولیدکنندگان افزایش 
قیمت کالاهای خود را اعمال کردند،   اما بازار کشــش افزایش قیمت بیشــتر را ندارد و احتمالا با صدور 

مجوز افزایش قیمت از سوی سازمان حمایت قیمت ها افزایش مجدد نخواهد داشت.
ســخنگوی انجمن صنفــی تولیدکنندگان لــوازم خانگی در پایان خاطرنشــان کرد: بــرای حمایت از 
مصرف کننــدگان هر فردی، چه تولیدکننده و فروشــنده که تخلف می کنــد و قیمت خود را غیرمنطقی 

افزایش داده نیز باید با او برخورد شود.
مشــاهدات میدانی از بازار لوازم خانگی نشــان می دهد که در سال جاری لوازم خانگی ایرانی ۲5 تا 30 
درصد و کالاهای خارجی که عمدتا به صورت قاچاق وارد کشــور می شود تا 100 درصد افزایش قیمت 

داشته است.

ت
 اس

ید
تول

ش 
جه

ی 
برا

گ 
زر

ی ب
انع

، م
ی

لال
د د

رش

د؟
ن ش

گرا
ی 

انگ
 خ

زم
وا

را ل
چ

خبرخبر

احتمال حک شدن اطلاعات سهامداران و فقدان زیرساخت های مناسب در بورس 

چالش جدید سهامداران 
محسن خندان دل

رئیس کمیسیون صادرات خدمات فنی و مهندسی 
اتاق بازرگانی خراسان رضوی 

پرهیز از اقتصاد سیاســي شــاید تنها یک شــعار باشد، 
بــه این دلیل که سیاســت در عمــق و لایه هاي متعدد 
تمامي بخش هاي فرهنگي، اجتماعي و اخاقي دســتگاه 
قانون گذار کشــور وجود دارد. در تمام کشورها به واسطه 
اقتصاد بازار آزاد، کنترل بازار نقدینگي و در رأس آن بازار 
ســرمایه که مبتني بر حضور بخــش خصوصي و تمامي 
آحاد جامعه است در اختیار انواع سرمایه گذاري ها، توسعه 

و شرایط اقتصادي است. 
چرا باید الگوهایي که هیچ پایه  زماني وعلمي در 

بورس ندارند را تجربه کنیم؟
اســتفاده از تجربیات دیگر کشورها، هیچ گاه در کشور ما 
جدی تلقي نشــده است و من همیشه این نکته را مطرح 
کــرده ام که ما نباید تجربه دیگــران را مجددا بیازماییم. 
زماني که بورس هاي بزرگ دنیا و حوزه هاي سرمایه گذاري 
روی کار آمدند و نقشــه ها و مسیرهاي اجرائي را طراحي 
کردند، استانداردهایي را به وجود آوردند که براساس این 
اســتانداردها رئوس ســازمان هاي بورس خود را طراحي 
کردند. پرســش اینجاست که چرا باید الگوهایي که شاید 

هیچ پایه  زماني وعلمي در بورس ندارد را تجربه کنیم؟ 
توصیه من این اســت که از تجربه بورس هاي بزرگ دنیا 
استفاده کنیم؛ بنابراین نیاز است تا هیئتی به شکل جدی 
در حوزه بورس فعال شــود. درواقع اســتفاده از تجربیات 
دیگر فعالان حوزه بورس و سرمایه گذاري مي تواند بسیار 
مفید باشــد. فارغ از اینکه بورس چه شرایطی دارد، برای 
کنترل، مهار نقدینگی و تعیین مسیر حوزه سرمایه گذاری 
توجه به چندین نکته حائز اهمیت اســت: نخستین نکته 
این اســت که ما باید ســطح بالایی از آمــوزش را برای 

حضور افراد در بورس فراهم کنیم.
عدم آموزش افراد برای وارد کردن سهام عدالتشان 

در بورس، مشکلات بسیاری را به بار خواهد آورد
در بورس های بزرگ دنیا ماننــد: بورس نیویورک، توکیو 
و... کارگــزاران تنها اجازه حضور دارنــد، اما زمانی که ما 
در کشــور سهام عدالت را عرضه می کنیم و به همه افراد 
دارای این سهام اجازه حضور مستقیم در بورس می دهیم 
نیازمند زمینه هایی چون آموزش  افراد هســتیم تا بتوانند 

تحت سیستمی آموزشی به بحث خریدوفروش سهام وارد 
شوند. عدم آموزش افراد در حوزه بورس یکی از مشکاتی 
است که با آن روبه رو هستیم که در آینده ای نزدیک چهره 

ناخوشایندی از خود بروز خواهد داد.
هک شدن اطلاعات؛ به دلیل فقدان زیرساخت های 

نرم افزاری و سخت افزاری مناسب در بورس 
نکته مهم دیگر ایجاد زیرســاخت ها یا بســتر نرم افزاری 
لازم بــرای انجــام فعالیت های بورســی اســت؛ چراکه 
در شــرایط امروز تمام افراد تشــویق به  حضور در  بازار 
بــورس می شــوند؛ بنابراین ایجاد زیرســاخت های لازم 
بســیار ضروری اســت. در حال حاضر حدود 1۴ میلیون 
نفر ســهام دار عمومی در بازار بــورس حضور دارند و اگر 
افرادی که ســهام عدالت را دارند نیز به این تعداد  اضافه 
کنیم جمعیت فعــال در بازار بورس بالــغ بر 60 میلیون 
نفر خواهد شد این درحالیســت که هیچ بستر نرم افزاری 
و سخت افزاری مناســب برای هدایت درست بازار بورس 
وجود ندارد. مشکل دیگر احتمال هک شدن اطاعات این 

جمعیت در بازار بورس است. 
واحدهای صنعتی دولتی با تغییراقلام ترازنامه شان 

زیان انباشته شده خود را تبدیل به سود می کنند
 فراز و فرودها و تصمیم های ناگهانی که در وزارتخانه ها 
گرفتــه می شــود همچنیــن تغییراتی کــه در برخی از 
دســتگاه های دیپلماسی و سیاسی کشــور رخ می دهد 
می توانــد در حوزه بورس فاجعه ای بــزرگ به بار بیاورد 
و صدمــات اقتصادی زیادی را به افــرادی که وارد بازار 
بــورس شــده اند، وارد کند. از دیگر نکاتــی که باید به 
صورت جدی به آن پرداخته شود، بحث هدایت سرمایه 
گذاری اســت. اگر بخواهیم به این بــازار به عنوان یک 
واحد دلالی و خرید و فروش نگاه کنیم چیزی به دســت 
نمی آوریم؛ چراکــه واحدهای صنعتی کــه وارد بورس 
می شوند تحت شرایط تجدید ارزیابی، اقام ترازنامه خود 
را تغییر می دهند تا از این طریق زیان های انباشــته خود 
را به ســود تبدیل کنند و از این طریق افراد را ترغیب به 

خرید سهام خود می کنند.
اگر نقدینگی مردم در بازار بورس به درستی هدایت نشود 
و وارد کانال ســرمایه گذاری تولیدی و مولد نگردد قطعا 
شــاخص های بورس به یک باره -همانطورکه گاهی به 
سرعت تا روزی چند ده هزار واحد رشد می کند- با نزولی 

جدی روبه رو خواهد شد که این شرایط می تواند به وجود 
آورنده مشکات بزرگ اجتماعی باشد و تبعات زیادی به 

همراه آورد.
اقتصاد ایران، سیاسی و ایدئولوژیک است

به طور کلی اگر بخواهیم کشــورهای دنیا را به چند دسته 
تقســیم کنیم بخش بزرگی از این کشورها دارای اقتصاد 
آزاد هســتند؛ بدین معنا که تصمیم گیری های اقتصادی 
را بخش خصوصی می گیرد. از ســویی دیگر کشورهایی 
دارای اقتصاد دولتی هســتند و دولت هــا تصمیم گیرنده 
اصلی در حوزه اقتصاد می شــوند. هنوز برخی از کشورها 
تابع سیستم های کمونیستی هستند که در این سیستم ها 
دولت هــا تصمیم های خود را بــا محدودیت های خاصی 
اتخاذ می کننــد. در این بین، اقتصاد بعضی از کشــورها 
چون ایران، مبتنی بر اصول سیاســی است که بخشی از 
این اصول سیاســی ایدئولوژیک اســت و منجر به ایجاد 

پیچیدگی هایی می شود.
کاهش کسری بودجه دولت از طریق ارائه سهام 

شرکت های دولتی در بورس
یکــی از عواملی که  در طی ســال های گذشــته برای 
کنترل نقدینگی و هدایت بازار سرمایه، مد نظر زمامداران 
اقتصادی و سیاســی کشــور قرار گرفته بازار بورس بوده 
اســت. در بورس، تصمیم گیری های سیاسی -تحت تأثیر 
نفوذ بخش دولتی- اعِمال می شود. در این راستا دولت از 
طریق ارائه سهام شرکت های خود در این بازار تاش دارد 
تا کاهش کسری بودجه را کنترل کند. از دیگر نکاتی که 
در بحث توسعه و هدایت بازار سرمایه بسیار حائز اهمیت 

بوده وضع قوانین متناسب با حجم و بزرگی بازار است.
بازنگری در قوانین، به واسطه وسعت بازار بورس 

اجتناب ناپذیر است
از آنجا که حدود 15 میلیون ســهامدار به شکل مستقیم 
و50 میلیون سهامدار در قالب سهام عدالت در بازار بورس 
حضور دارند بازنگری در قوانین به واســطه وســعت بازار 
اجتناب ناپذیر اســت؛ بنابراین بایستی به عنوان وظیفه ای 
جدی توســط کارشناســان و متخصصان به آن  پرداخته 
شــود. باید به این نتیجه برســیم که بازار سرمایه ای که 
حــدود 80 درصد جامعه ایران را درگیر خود کرده، نیازمند 
بازنگــری در وضع قوانین، نظارت صحیح و جذب اعتماد 

عمومی مردم برای استفاده بهینه است. 

لزوم به روز شدن قوانین مربوط به سازمان های 
بازرسی

یکــی دیگر از مباحثی که اهمیت بســیاری در توســعه، 
هدایت و نظارت بازارهای ســرمایه دارد بحث شــفافیت 
مالی اســت. باید بپذیریم که بسیاری از واحدهای صنعتی 
دولتــی و نیمه دولتــی و معدنی زیان ده کــه وارد بورس 
می شــوند با تغییر در اقام ترازنامه ای خود، به واحدهای 
سودده و قابل قبول در بازار تبدیل می شوند. در این راستا 
یکی از ابتدایی ترین اتفاقاتی که رخ می دهد بحث تجدید 
ارزیابی اســت. جابه جایی اقام در اســناد، اصطاحی در 
حســاب های ترازنامه ای اســت که نیازمند شفافیت مالی 
توسط دستگاه های جدید نظارتی است. اگر قوانین مربوط 
به سازمان های حسابرســی که بحث نظارت را بر عهده 
دارند به روز نشــوند می توان انتظار داشت که در آینده ای 
نزدیــک ایــن زیان های پنهان شــده در اعــداد و ارقام 
ترازنامه  ای نمایان  شــوند و به شدت بازار سرمایه را تحت 

تاثیر قرار خواهند داد.
در راســتای شــفافیت مالی در بورس، نیازمند تشــکیل 
مجمعی عمومی هستیم تا تمامی اطاعات و نگرانی های 
موجود سهامداران در آن مطرح شود. درواقع  این مجمع، 
رفتارهــا و بازخوردهایــی ارائه خواهــد داد که منجر به 
اصاح قوانین و رفتارهای موجود در بازار سرمایه و بورس 

می شود.
عدم تطابق قوانین موجود در حوزه توسعه سرمایه ای

گفتنی اســت با توجه به عدم تطابــق قوانین موجود در 
بحث توســعه سرمایه ای در برخی مقاطع، کنترل از دست 
زمامداران خارج می شــود که می توان به دو نمونه از آن 
اشاره کرد: نخســت بحث صندوق های سرمایه گذاری و 
توســعه است که دولت به شدت مردم را ترغیب به حضور 
در این صندوق های ســرمایه گذاری می کند. درواقع این 
حوزه، بســیار خطرناک اســت؛ چراکه نقدینگی مردم در 
صندوق هایی جذب می شــود کــه آن صندوق ها درصد 
بسیار کوچکی از سهم خود را واگذار می کنند. در حقیقت 
تصمیم گیری از اختیار بازار ســرمایه کشور و دولت خارج 
شده و در اختیار افرادی قرار گرفته است که  دارای سهام 
عمده ای از این صندوق ها هستند. با وجود چنین شرایطی 
نیازمند جدیتی قانونــی در حوزه نظارتی، تصمیم گیری و 

تصمیم سازی در این قضیه هستیم.
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مدیر حوادث و فوریت های پزشــکی دانشگاه علوم پزشکی مشهد اظهار 
کــرد: انجام ماموریــت و ارائه خدمــات به موقع توســط اورژانس پیش 
بیمارستانی موجب احیا قلبی و ریوی و نجات جان 35۴ نفر درسال گذشته 
شــد.دکتر رضا وفایی نژاد در گفتگو با وب دا تصریح کرد: در سال گذشته 
پرســنل اورژانس 115 عاوه بر خدمات رسانی و  انتقال بیماران به مراکز 
درمانی، با احیا تنفسی و قلبی همه بیماران ،بخصوص بیماران سکته قلبی، 

مغزی،  و ســانحه دیدگان حــوادث ترافیکی و غیر ترافیکی موجب نجات 
جان بیماران شــدند.وی خاطر نشــان کرد: یکی از مهمترین پارامترهای 
موفقیــت در احیــا قلبی و ریوی کاهش زمان ماموریت  می باشــد که  با 
حضور کارشــناس اورژانس 115 در مرکز کنترل ترافیک از سال 1391 و 
امکان ایجاد مسیر سبز در تقاطع های پر ترافیک شهری  سعی شده است 

زمان انتقال بیماران کاهش یابد.

نجات 354 نفر با احیای 
قلبی و ریوی به موقع 
اورژانس

در افتتاحیه کتابخانه ویژه کودکان کار مطرح شد:

کودکان کار؛ معلول چند علتی
حضور کودکان کار در سطح شهر تابع علت های زیادی است که برای رفع این مشکل باید این علت ها مورد بحث و بررسی قرار داد

همزمان بــا روز جهانی 
مبارزه با کار کودکان، 
فکری  پرورش  کانون 
نوجوانان  و  کــودکان 
خراســان رضــوی بــا 
همــکاری بهزیســتی و 
به  اقدام  شهرداری مشهد 
ویژه  کتابخانۀ  اندازی  راه 

کودکان کار کرد.
صبح روز شنبه ۲۴ خرداد 
1399 همزمــان بــا روز 
جهانــی مبارزه با کار کــودکان به همت اداره 
کل کانون پرورش فکری اســتان و همکاری 
بهزیســتی و شهرداری مشهد، کتابخانه ای با 
بیش از دو هزار عنوان کتاب و بازی و سرگرمی 
به مبلغ 1۲0 میلیــون ریال برای کودکان کار 

راه اندازی شد.
مدیــر کل دفتر زنــان و خانواده اســتانداری 
خراســان رضوی گفت: کــودکان کار، پیامد 
و معلول هســتند و ما باید بــه دنبال علت ها 
باشــیم  که بخش عمده این علت ها ریشه در 
فقر خانواده ها و باورهــای غلطی دارد که در 
جامعه حاکم است  که با فرهنگ سازی در این 

خصوص می شود گام موثری  برداشت. 
به گزارش صبح امروز،طاهره طهماســبی در 
مراســم افتتاح از کتابخانه ویــژه کودکان کار 
افزود: بخش اعظم علت ها فقر اقتصادی است 
و کودکان مجبور می شــوند به جای کودکی 
کــردن و بهره مندی از فرآیند کودکی خود در 
رشــد و تقویت اموزشی و فکری خود استفاده 

کنند کار می کنند.
وی تصریح کرد: بســیاری از کودکانی که کار 
می کنند در جلوی چشم ما نیستند و کارهای 

سخت و دشواری را روزانه انجام می دهند .
طهماسبی ادامه داد: بخشــی از کار کودکان 

برمی گردد به مشکات و آسیب های اجتماعی  
کــه در جامعه وجود دارد مانند طاق والدین ، 
اعتیاد والدیــن و  گروهی نیز بخاطر باورهای 
غلط والدین شــکل گرفته است که نیاز به کار 
فرهنگی دارد که تنها خاص کودکان نیســت 
بلکه پدران و مادران نیز باید این اموزش ها را 
فرا بگیرنــد.وی ابراز کرد: باید نهادهای متعدد 
که متولی هســتند در کنار هم قرار بگیرند و 
از این باهم بــودن به نتیجه مطلوب در حوزه 
کودکان کار و خیابانی برسیم کنوانسیون حقوق 
کودکان نیز در همین راســتا و در قالب کمیته 
های مختلف شکل گرفته است و قانون حقوق 
دفــاع از کودکان نیز پس از کش و قوس های 
فراوان تصویب و اباغ شده و امیدواریم بتوان 
با این اباغ از حقوق کــودکان بیش از پیش 

دفاع کنیم.
وجه اشتراک کودک آزاری با کودکان کار

دکتر غامحســین حقــدادی، معــاون امور 

اجتماعی اداره کل بهزیستی خراسان رضوی 
اظهارداشت: در امور اجتماعی بهزیستی برای 
کودکان چندکار انجام مــی دهیم که در این 
راستا مهدهای کودک برای شکوفایی و رشد 
تمامی کودکان انجام می شــود و مرکز روزانه 
کودکان کار و خیابانــی و اورژانس اجتماعی 
کــه مربوط به کودک آزاری اســت البته وجه 
مشــترکی بین کودک کار و کودک آزاری نیز 
زیاد اســت و مرز مشخصی وجود دارد چرا که  
کار کردن کودکان نیز نوعی کودک ازاری تلقی 

می شود.
وی افزود: در سال گذشته بیش از هزار کودک 
در مرکز حمایتی مرکز روزانه و مرکز ساماندهی 
کودکان خیابانی صدف نگهداری شده اند که 
در مجموع 30 هزار خدمــت به این کودکان 
ارائه شده است و در شرایط معمول هزینه های 
قابل توجهی از طریق دولت کمک شده است 
که بخشی شــامل اعتبارات دولتی و بخشی 
اعتبارات اســتانداری برای بحــث آموزش و 
بهداشت و درمان و بخشی در شرایط بهداشتی 
کرونا و کنترل کرونا اقدام شد و خوشبختانه 9 
ســازمان مردم نهاد در قالب ۲6تیم به ۴هزار 
کودک آموزش ارائه دادند. همچنین مســاجد، 
بســیج و کانون های فرهنگی، شهرداری نیز 
خدماتــی را به کــودکان کار در این ایام ارائه 

دادند.
کودک آزاری نتیجه غفلت و سهل انگاری

حقدادی با اشــاره به موضوع کــودک آزاری 
)رومینا و ملیکا و ...( اشــاره کرد و گفت: عمده 
کودک آزاری ها پیامد ســهل انگاری و غفلت 
اســت و از هزاران کودک غفلت می شود، در 
ســال گذشــته 3هزار مورد در حوزه اورژانس 
اجتماعی کودک آزاری گزارش شده است و در 
مشهد به دلیل حاشیه شهر و شرایط خاصی که 

دارد مشکات نیز مضاعف می شود.

معــاون امــور اجتماعی اداره کل بهزیســتی 
خراســان رضوی افزود: همیشــه نگران این 
موضوع بودیم که ضمانت اجرایی در خصوص 
کــودکان کار وجود ندارد و ســاختارها کمک 
کننده نبود و انســجام در سازمان های متولی 
وجود نداشت در ســالهای اخیر حرکت خوبی 
از جانب دادگســتری و کانون پرورش فکری 
کودکان تحت عنوان کنوانسیون حقوق کودک 
و دفتر بانوان امور استانداری شروع شد و سبب 
شد تا به موضوع کودکان بیشتر پرداخته شود 
و خوشبختانه قانون جدید حمایت از کودکان و 
نوجوانان روز گذشته از سوی رئیس مجلس به 

دولت اباغ شد.
شناسایی کودکان کار

حقدادی تصریح کرد: شناســایی کودکان کار 
توســط اورژانس اجتماعی، 137شــهرداری، 
نیروی انتظامی و سازمان های مردم نهاد بود 
و ما در شناســایی همیشه دچار مشکل بودیم 
و کودکان کار شناخته نشده زیادی داریم  که 
در کارگاه های زیر زمینی و انبارها و کارگاه ها 
فعالیت دارنــد و اداره کار در این قانون وظیفه 
 مند شــده تا دقیق گــزارش دهد و با توجه به 

مجازات هایی که در قانون جدید تعریف شده 
سخت تر است . بیشتر بهره کشی کار و کودک 
آزاری ها از جانب خانواده ها صورت میگیرد و 
در قانون به این موضوع نیز توجه زیادی دارد.

شده است.
معــاون امــور اجتماعی اداره کل بهزیســتی 
خراسان رضوی با بیان این مطلب که کتابخانه 
باعث می شــود تعداد زیادی از کودکان کار و 
خیابانی جذب مرکز روزانه بهزیســتی شوند و 
حضــور کتاب در این پاتوق به ســطح آگاهی 
کودکان کار و خیابانی نیز بسیار کمک می کند.

رشد فرهنگ کتاب و کتاب خوانی
و در پایــان ابراهیم زره ســاز مدیرکل کانون 
اســتان در این مراسم با اشاره به فعالیت های 
کانون تاکید کرد که بیشتر فعالیت های کانون، 
کتاب محور اســت و افتتاح این کتابخانه می 
تواند برای رشد فرهنگ کتابخوانی و توجه به 

کودکان کار شروع یک حرکت باشد.
زره ســاز در ادامه به تــداوم فعالیت ها برای 
کــودکان کار اشــاره کــرد و گفــت: نباید 
 ایــن فعالیت هــا به مناســبت هــا محدود 

شود.

ابتلای قطعی 184 هزار و 955 نفر به 
کرونا در ایران

ســخنگوی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی گفت: تاکنون 18۴ 
هــزار و 955 نفر به طــور قطعی به 
ویروس کرونا مبتا شده و با فوت 71 
نفر در ۲۴ ســاعت گذشته، تعداد جان 
باختگان کرونا در کشــور به 8 هزار و 

730 نفر رسید. 
به گزارش صبح امروز، ســیما سادات 
لاری روز شــنبه دربــاره آخرین آمار 

ابتای قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در کشور افزود: در ۲۴ ساعت 
گذشته تا ظهر امروز )۲۴ خرداد( بر اساس گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم 
پزشــکی دو هزار و ۴10 بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشــور شناسایی شد. از 
بین مبتایان جدید،71۴نفر مورد بســتری و 1696 نفر موارد سرپایی یا در تماس با 
مبتایان بودند که شناســایی شــدند. با در نظر گرفتن موارد جدید، مجموع بیماران 

مبتا به کووید19 در کشور به 18۴ هزار و 955 نفر رسید.
وی ادامه داد: در طول ۲۴ ساعت گذشته 71 بیمار دیگر مبتا به کووید19 در کشور 
جان باختند و از زمان شــیوع این بیماری در کشــور تاکنون 8 هزار و 730 نفر جان 

خود را از دست داده اند.
ســادات لاری بیان کرد: بر اســاس این گزارش ها تاکنون 1۴6 هزار و 7۴8 نفر از 
بیماران مبتا به کووید19 در کشــور بهبودیافته و از بیمارســتان ترخیص شده اند. 
۲755 نفر از این بیماران نیز در وضعیت شــدید این بیماری و به نوعی بحرانی تحت 

مراقبت در بخش های آی سی یو قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند.
وی گفت: تاکنون یک میلیون و ۲19 هزار و ۴00 آزمایش تشــخیص کووید19 در 

کشور انجام شده است.
لاری افزود: اســتانهای هرمزگان، خوزستان، خراســان رضوی و بوشهر در وضعیت 

قرمز قرار دارند.
ســخنگوی وزارت بهداشــت افزود: از مردم می خواهیم مراقب سامت افراد دارای 
بیماری زمینه ای قلبی، تنفســی، فشار خون و ســالمندان باشند. فاصله اجتماعی را 
رعایــت کنند. در خانه هایی که ســالمند یا بیمار دارند حتی در خانه نیز از ماســک 

استفاده کنند و از ماقات حضوری با سالمندان پرهیز شود.

نامه کمپین پیگیری حقوق افراد دارای 
معلولیت به نمایندگان مجلس یازدهم

کمپیــن پیگیری حقوق افــراد دارای 
معلولیــت در نامه ای بــه نمایندگان 
مطالبات  مهمترین  یازدهــم،  مجلس 

خود را تشریح کردند.
به گزارش صبح امروز، کمپین پیگیری 
حقوق معلــولان در نامه ای خطاب به 
نمایندگان مجلس یازدهم نوشته اند: 

اینک که مجلس یازدهم با اندیشه ای 
نو و تاشــی دگرباره، از هفتم خرداد ماه 1399 آغاز به کار کرده اســت، یک ملت و 
به ویژه قشر آسیب پذیر و محرومان چشم به راه طرح ها، آرا، تصمیمات و نظارت های 

شما وکای تازه نفس هستند.
یکی از این اقشــار که حقوق شان آن گونه که شایسته و بایسته ادا نشده، جامعه افراد 
دارای معلولیت اســت که تا رسیدن به حیات مبتنی بر کرامت انسانی و بهره مندی از 

استانداردهای حداقلی برای یک زندگی شایسته فرسنگ ها فاصله دارند.
بی شــک گام اول برای تصمیم ســازی ها و نظارت های صحیح بر پیشبرد حقوق ما 
شهروندان دارای معلولیت در عرصه قانونگذاری، شناخت صحیح از معلولیت منطبق 

با رویکردهای نوین حقوق بشری از سوی شما نماینده ملت است.
امروزه بر اســاس رویکرد حقوق بشــری، فرد دارای معلولیت صرفا به جهت آسیب 
جســمی، ذهنی و حسی نیست که معلول است، بلکه هرگاه موانع گوناگون محیطی، 
اجتماعــی، فرهنگی، اقتصادی و ... فــرد را از فرصت های برابر با دیگران در زندگی 

روزمره محروم سازد، معلول به شمار می آید.
با عنایت به تعریف یاد شــده که مورد تاکید ماده یک کنوانسیون حقوق افراد دارای 
معلولیت نیز هست، شما نماینده ملت در مقام قانونگذار می توانید نقش موثر و بسزایی 

در برچیده نمودن موانع گوناگون ایفا کنید.

 علایم گوارشی در یک پنجم مبتلایان
 به کرونا

عضــو هیــات علمی دانشــگاه علوم 
پزشکی مشهد اظهار کرد: یک پنجم 
بیماران کرونایی عایم گوارشی مانند 
بی اشــتهایی، تهوع، اســتفراغ ، درد 

شکم و اسهال را تجربه می کنند.
به گــزارش صبح امــروز، دکتر لادن 
گشایشی، با اشــاره به اینکه  بیماران 
کرونایــی اغلب با عایــم اصلی تب، 

تنگی نفس و ســرفه مراجعه می کنند ولی نزدیک یک پنجم موارد بیماران عاوه بر 
عایم ریوی، عایم  گوارشــی مانند بی اشتهایی ،تهوع استفراغ، درد شکم و اسهال 
دارند، ابراز کرد:  از بین رفتن حس چشــایی و بویایی از دیگر عایمی اســت که در 
بیماران مبتا به کرونا شایع است.استادیار گروه گوارش دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
با اشاره به اینکه در بیمارانی که دچار عایم اسهال ،درد شکم و تهوع استفراغ هستند 
باید در مورد تماس اخیر آنها با بیمار مبتا به کرونا پرس و جو کرد، بیان کرد: عاوه 
براین از بیماران مشــکوک به کرونا در خصوص از بین رفتن حس چشایی و بویایی 
و عایم تنفســی نیز باید سوال کرد تا اگر بیمار اکثر این عایم را داشت گزینه ای 
برای تست کرونا شود.عضو هیات علمی گروه بالینی بیماریهای داخلی دانشگاه علوم 
پزشــکی مشهد تصریح کرد: اما باید توجه داشت که وجود عایم گوارشی به تنهایی 
در موارد بسیار کمی در مطالعات گزارش شده است و اغلب بعد از مدتی بیمار عاوه 
بر عایم گوارشــی، دچار عایم تنفسی نیز می شود.دکتر گشایشی با بیان اینکه در 
مطالعات کشور چین عایم گوارشی کمتر از مطالعات خارج از چین مانند کره و ایتالیا 
ذکر شــده است بیان کرد: در ایران و مشــهد در بیماران کووید 19 همراهی اسهال 

و از دست رفتن موقت حس چشایی و بویایی به همراه  عایم  تنفسی دیده شد.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مشهد بیان کرد: افزایش آنزیم های کبدی 
هم در بیماران کرونا مشاهده شده است که ارتباطی با ویروس و یا داروهای مصرفی 

داشته است.

اخبار

ســردار » ماشــاالله جان نثار » فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی گفت: 
مرزبانان هنگ مرزی و مرزبانی درجه یک تایباد، طی ایســت و بازرسی های 

مداوم، موفق به کشف بیش از یک میلیارد ریال کالای قاچاق شدند.
به گزارش صبح امروز، وی با اشــاره به برخورد قاطع با قاچاقچیان افزود: در 
جهت پیشــگیری از قاچاق انواع کالا و حمایــت از تولیدات داخلی، مرزبانان 
هنگ مــرزی و مرزبانی درجه یک تایباد، در پســت کنترل و مراقبت مرزی 
هفده شهریور، طی ایست و بازرسی های جداگانه موفق به کشف بیش از 11 
هزار ماسک بهداشتی و 388 هزار دستکش بهداشتی به ارزش یک میلیارد و 
166 میلیون و 800 هزار ریال شــدند. سردار »جان نثار« خاطر نشان کرد: در 

این رابطه عاوه بر توقیف سه دستگاه خودرو تریلی سه قاچاقچی دستگیر و جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی 
تحویل شــده و کالای مکشــوفه از این قاچاقچیان به نماینده بهداشت شهرستان تایباد تحویل گردید.فرمانده مرزبانی 
اســتان خراسان رضوی با تقدیر از زحمات شــبانه روزی همرزمان خود در مرزهای استان گفت: مرزهای استان توسط 

مرزبانانی نگهداری و نگهبانی می شود که شبانه روز با هوشیاری کامل تمام نوار مرزی را زیر نظر دارند.

 مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاری 
با اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان که به صــورت ویدئو کنفرانس برگزار 
شــد گفت: توســعه و ترویج فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در بین دانش آموزان و 

فرهنگیان یقینا به تولید فکر و علم منتج شده و به پیشرفت کشور می کند.
به گزارش روابط عمومی آموزش و پرورش خراســان رضوی، قاســمعلی خدابنده 
مدیرکل این ســازمان در این جلســه گفــت: کتابخانه های عمومــی به عنوان 
فرهنگســراهای اجتماعی مطرح هستند و گنجینه ای از فرهنگ، هنر و ادبیات در 
آن ها قرار دارد و از آنجایی که یکی از رســالت های آموزش و پرورش آشناسازی 
دانش آموزان با تاریخ، فرهنگ و ادبیات کشــور اســت لذا هرچقدر بتوانیم زمینه 

حضور دانش آموزان و فرهنگیان را در این کتابخانه ها افزایش دهیم به تحقق اهداف متعالی آموزش و پرورش کمک 
کرده ایم.وی افزود: آموزش و پرورش از حیث کثرت و نوع مخاطبین از ظرفیت بســیار خوبی برخوردار اســت و هرچه 
تعامل و هم افزایی با نهاد کتابخانه های عمومی ارتقاء یابد به تبع آن زمینه مطالعه، تحقیق و پژوهش نوجوانان، جوانان 

و فرهنگیان در این مراکز فرهنگی بیشتر خواهد شد و نتایج بهتری حاصل می شود.

کشف بیش از یک میلیارد ریال کالای قاچاق در مرزها تاثیر گسترش فرهنگ کتاب خوانی در پیشرفت کشور

مرگ و میر ناشی از تصادفات در سال گذشته
هزار و 1۲7 نفر در استان خراسان رضوی بر اثر تصادف و حوادث ترافیکی طی سال 98 جان خود 

را از دست دادند. 
به نقل از ایرنا، مدیر کل پزشــکی قانونی خراسان رضوی گفت: 6۲5 نفر از این تعداد بر اثر حوادث 
ترافیکی برون شهری و 35۲ نفر بر اثر تصادفات درون شهری فوت کرده اند و تعداد جان باختگان 

در جاده های روستایی خراسان رضوی طی این مدت 150 نفر بوده است.
دکتر آریا حجازی افزود: تعداد کل مصدومان بر اثر تصادفات رخ داده در استان خراسان رضوی هم 

طی این مدت ۲8 هزار و ۲75 نفر گزارش شده است.
وی ادامه داد: طی ســال گذشته 19 هزار و 855 نفر از مجروحان تصادفات در خراسان رضوی مرد 

و هشت هزار و ۴۲0 نفر از آنان زن بوده اند.
مدیرکل پزشــکی قانونی خراســان رضوی گفت: تعداد جان باختگان بر اثر ســایر سوانح مرتبط با 

وسایل نقلیه به غیر از تصادفات در استان خراسان رضوی طی سال گذشته 1۲0 نفر بوده است.
سالانه 150 هزار نفر به پزشکی قانونی خراسان رضوی مراجعه می کنند و موضوع نزاع 30 درصد 

از کل مراجعات به پزشکی قانونی را در این استان تشکیل می دهد.

مرگ مرد میانسال در مزرعه
رییس هال احمر ســبزوار گفت: یک مرد میانسال سبزواری با ســابقه بیماری قلبی که به مزارع 

کشاورزی خود رفته بود بر اثر ایست قلبی جان باخت. 
محمد علی جباری افزود: طی تماس تلفنی مبنی بر مفقودی فردی در اراضی کشــاورزی روستای 

سلیمانیه سبزوار، دو تیم امداد و نجات هال احمر به منطقه اعزام شد.
وی ادامه داد: پس از پنج ســاعت عملیات جست و جو جسد این کشاورز که به سبب بیماری قلبی 

جان خود را از دست داده بود پیدا شد و مراتب به نیروی انتظامی اعام گردید.

احیای 4 زندگی
اهدای اعضای کودک مرگ مغزی در دانشــگاه علوم پزشکی مشهد، موجب نجات و ادامه زندگی 

۴ بیمار نیازمند به عضو شد.
مســئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی دانشــگاه علوم پزشــکی مشــهد در گفتگو با وب دا 
اظهار کرد: در نهصدو هشــتادو هفتمیــن ) 987 ( عمل اهدای عضو از اهــدا کننده مرگ مغزي 
احســان منصوری کودک  9 ســاله  که از  بیمارســتان دکتر شــیخ به واحد فراهم آوری اعضای 
پیوندی در مرکز پیوند اعضای دانشــگاه مشهد معرفی شــده بود، پس از انجام مراحل تأیید مرگ 
 مغــزي و رضایــت خانواده وی در بیمارســتان منتصریــه تحت عمل جراحي اهــدای عضو قرار 

گرفت .
دکتر ابراهیم خالقی خاطر نشان کرد: کبد زنده یاد احسان منصوری در بیمارستان منتصریه به خانم  

۲0 ساله  ساکن گناباد پیوند و به  بیمار زندگی دوباره ای بخشید.
وی گفت: همچنین قرنیه هاي مرحوم احســان منصوری نیز جهت پیوند به بانک چشــم دانشگاه 

علوم پزشکی مشهد ارسال شد.

بــه گزارش صبح امروز، اهداکننــدگان خون ، تنها 
منابع تهیه انواع فراورده های ســالم خونی هستند 
چرا که هنــوز هیچ جایگزینی بــرای این فراورده 
های حیاتی وجود ندارد . وقتی انســانها بعنوان تنها 
منابع تهیه فراورده ای باشند ، بویژه اگر ان فراورده 
اهمیت حیاتی نیز داشــته باشد ، باید بیش از پیش 
مورد توجه قرار گیرند . انســانها برای اینکه بعنوان 
منبعی در جهت تهیه فراورده ها مورد بهره برداری 
قرار گیرند ، باید دارای اطاعات لازم ، باور راسخ ، 
عزمی استوار و تعهدی روزافزون باشند تا آگاهانه به 
آن اهتمــام ورزیده ، ترغیب گردند و دیگران را نیز 
ترغیب نمایند . در خصوص بهره برداری از انسانها 
بعنوان منابع تامین فراورده های سالم و حیاتی خون 
، عاوه بر موارد یاد شــده ، بسیار اهمیت دارد که 
بطریقی مورد عنایت جامعــه و هدایت مراجع ذی 
ربط باشــند تا با بارز بودن در میان اقشــار مختلف 
جامعه  ، اســتمرار به این اقدام مسئولانه و منحصر 
بفرد از سوی آنان  تضمین گردد چرا که نیاز به خون 
همیشه هســت و یکبار اهدای خون کافی نیست . 
با توجه به محدود بودن منابع انســانی واجد شرایط  
و همچنین احتمال محدود بودن و یا محدود شدن 
دسترســی بموقع به آنان در شرایط مختلف ، باید با 
برنامه های مشارکتی و هدفمند و با استفاده از همه 
ظرفیتهــای موجود در جامعه همواره تاش نمود تا 
افراد بیشتری بعنوان منابع تامین خون و اهداکننده 

خون در جامعه  ظهور نمایند . از طرفی نگهداری این منابع ارزشمند نیز  برای بهره برداری های 
مســتمر بسیار مهم است و در این راســتا حفظ سامت آنان از اهمیت مضاعفی برخوردار است 
چرا که خون سالم از اهداکننده سالم بدست می آید و جامعه سالم با خون سالم تحقق می یابد 
. در جهت تامین ســامت داوطلبان اهدای خون بعنوان تامین کنندگان  کمی خون و همچنین 
بعنوان عوامل موثر در کیفیت و ســامت فراورده های خونی ، برنامه ها و مراحل مختلفی در 
مجموعه عام المنفعه انتقال خون طراحی و در حال اجرا اســت که با پویایی آنها ، دسترسی به 
این هدف حیاتی بطور روزافزون در حال پیشرفت می باشد . در این روز با همکاری و هماهنگی 
انجام شــده با اتحادیه گل و گیاه اســتان از اهداکنندگان با اهدای گل تقدیر و افرادی که فقط 
در این روز نســبت به اهدای خون اقدام نمایند می توانند با مراجعه به فروشندگان منتخب گل 
و گیاه در شــهر مشهد درخواســت های خود را با ارائه برگه پیش ثبت نام تا 15 درصد تخفیف 

خریداری نمایند . این طرح تا یک هفته اعتبار دارد .
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  سوتیتر: طهماسبی: 
کــودکان کار، پیامد و 
معلول هستند و ما باید به 
دنبال علت ها باشیم  که 
بخش عمده این علت ها 
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و باورهای غلطی دارد که 
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صبح روز گذشــته نمونه اولیه هتل های کپسولی، که 
برای نخستین بار در ایران استفاده خواهد شد با حضور 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی در 

محل این وزارتخانه رونمایی شد.
به گزارش صبح امروز این مدل از هتل های کپسولی 
به همت کانون جهان گردی و اتومبیل رانی به کشور 
وارد شــده و قرار اســت تحت نظارت این کانون در 
اســتان های مختلف کشور به عنوان شکل جدیدی از 

مراکز اقامتی مورد استفاده قرار گیرد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در 
این بازدید گفت: این یک خبر و اتفاق خوب اســت، 
اســتفاده از این مدل از محل هــای اقامتی، می تواند 
به عنوان شــکل جدیــدی از اقامتگاه هــا در حوزه 

گردشگری استفاده شود.
علی اصغر مونســان افزود: یکی از مزایای این اماکن 
اقامتی، این اســت که باعث تحــول در اکو کمپ ها 
خواهد شــد و به عنوان یک محل اقامتی مناســب و 
بصرفــه می تواند در اماکنی مانند کمپ های مختلف، 
فرودگاه ها، پایانه های مسافربری، راه آهن و... در اختیار 

گردشگران قرار گیرد.
هادی سجادی راد مدیر گردشــگری و صنایع دستی 

کانون جهان گردی و اتومبیل رانی نیز در حاشــیه این 
مراسم گفت: این مدل از هتل های کوچک و کم جا، با 
عنوان هتل های کپسولی به همت کانون جهان گردی 
و اتومبیل رانی وارد شــده و قرار است به عنوان شکل 

جدیدی از محل های اقامتی در خدمت گردشــگری 
کشور درآید.

او عنوان کرد: در فاز اول قرار اســت ۲۰۰ دستگاه از 
این هتل کپسولی ها در شــهرهای مختلف از جمله، 

تهران، مشهد، اصفهان، شیراز و تبریز راه اندازی شود 
تا به عنوان یک محل اقامت و اســتراحت کوتاه مدت 

برای گردشگران مورد استفاده قرار گیرد.
سجادی راد افزود: این هتل های کپسولی در محل هایی 
که گفته شد راه اندازی خواهد شد و اقامت در آن ها تابع 

قوانین مرتبط با اقامت در سایر اماکن اقامتی است.
هتل کپسولی چیست؟

اقامتگاه های کپسولی محبوبیت بسیار زیادی در ژاپن 
داشته و این استقبال به اندازه ای زیاد بوده که در سایر 
کشورها نیز در حال گسترش است. اغلب کسانی که 
از این هتل ها اســتفاده می کنند افرادی هســتند که 
نیاز به امکانات خیلی لوکس نداشته و معمولا اقامتی 
یک شــبه و ارزان قیمت را می خواهند تجربه کنند. 
اولین کســی که این نوع از اقامتگاه های کپسولی را 
طراحی کرد، معماری به نام “کیشــوکوروکاوا” بود و 
هدف او از ارائه چنین ایده ای، استفاده بهینه از حداقل 
فضای ممکن برای ارائه حداکثر امکانات است. ابعاد 
این کابین ها به اندازه ۲ متر در یک متر و ۲5ســانتی 
متر بوده و برای اقامت یک نفر در نظر گرفته شــده 
است و امکانات مضاعف ارائه شده در هر یک از این 

کپسول ها بر اساس نوع آن هتل متنوع می باشد.

شکل جدیدی از محل های اقامتی در خدمت گردشگری کشور؛

هتل کپسولی

درباره عشق
»انــدک ذره ای از امید کافی اســت تا 
عشق زاده شود .آنگاه پس از دو یا سه 
روز امید کم رمق میشود با وجود این 
عشق همچنان زنده است.«این کتاب 
نوشــته ای آگاهی بخش اســت که 
خواننده را با فلسفی و چیستی عشق آشنا 

می کند آن هم با زبانی قصه وار و تامل برانگیز به روایت رمان نویس 
مشهور فرانسوی استاندال.»وقتی کریستال سازی آغاز میشود،از هر 
زیبایی جدیدی که در محبوبمان کشف میکنیم غرق در شور و شعف 
میشــویم.اما زیبایی چیســت؟زیبایی امکان تازه ای برای لذت بردن 
است.« اســتاندال برای رده بندی انواع گوناگون عشق یعنی پرشور، 
رســمی، تنانه و خودخواهانه هفت مرحله ای را بازشناســی می کند که عاشــقان در 
حین آن به جادوی احســاس درمی افتند. او در این کتاب تئوری مشــهور خود یعنی 
»کریســتال  سازی« را به  تفصیل شرح می دهد، که در ضمن آن تمام مشخصه های 
ابژه ی عاشــقانگی در ذهن عاشــق دگرگون می شــود و با هزاران کریستال آراسته 
می گردد. آنچه او به عنوان »کریســتال سازی« شرح می دهد، در واقع عملکرد ذهن 
اســت به گونه ای که هرآنچه در محیط پیرامون عاشــق اســت، به کشف کمالاتی 
جدید در محبوب منجر می شود. همانگونه که اگر در معادن نمک، شاخه ای کوچک 
قرار بگیرد، چند ماه بعد پوشــیده از کریستال های درخشان خواهد بود. این پوششِ 
کریستالی، نقص ها یا معمولی بودن محبوب را پنهان می کند و او را در نظر عاشق از 
تمام انسان های دیگر متفاوت می سازد و ...کتاب »درباره ی عشق« نوشته استاندال با 
ترجمه گاره جمشیدی در 190 صفحه با شمارگان 500 نسخه و به بهای 1۴ هزار 

تومان از سوی نشر قطره منتشر شده است.

راه اندازی کتابخانه برای کودکان کار

روز گذشــته همزمان با روز جهانی مبارزه با کار کودکان، به همت بهزیستی خراسان 
رضوی و با همکاری کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و شــهرداری مشهد، 
کتابخانه ویژه کودکان کار در مرکز روزانه کودکان کار و خیابانی بهزیستی با حضور 
مدیر کل دفتر زنان و خانواده اســتانداری خراسان رضوی، معاون امور اجتماعی اداره 
کل بهزیستی خراسان رضوی و مدیر کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 

خراسان رضوی راه اندازی شد.
به گزارش صبح امروز، در حاشیه این مراسم مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان استان با اشاره به فعالیت های کانون تاکید کرد: بیشتر فعالیت های کانون، 
کتاب محور اســت و افتتاح این کتابخانه می تواند برای رشــد فرهنگ کتابخوانی و 

توجه به کودکان کار شروع یک حرکت باشد.
ابراهیم زره ساز در ادامه به تداوم فعالیت ها برای کودکان کار اشاره کرد و افزود: نباید 

این فعالیت ها به مناسبت ها محدود شود.
گفتنی اســت این کتابخانه با بیش از ۲000 عنوان کتاب، بازی و ســرگرمی به مبلغ 

1۲0 میلیون ریال برای کودکان کار راه اندازی شده است.
کــودکان کار به کودکان کارگری گفته می شــود که به صورت مــداوم و پایدار به 
خدمت گرفته می شوند که این امر آنها را در بیشتر اوقات از رفتن به مدرسه و تجربه 
دوران کودکی بی بهره می ســازد و سامت روحی و جســمی آنها را تهدید می کند. 
این کودکان می توانند به راحتی بازیچه دســت بزهکاران حرفه ای اعم از سارقین یا 
باندهای توزیع مواد مخدر، عوامل ایجاد خانه های فســاد و... قرار گیرند. بی شک در 
شرایط کنونی حمایت از آنها و هدایت به مدرسه و ادامه تحصیل از افزایش جمعیت 

چرخه کار کودکان کاسته و بهبود جامعه را در پی خواهد داشت.

امید و انگشتانی که با هم از دست رفت؛

گلایه میراث دار موسیقی خراسان 

ذوالفقــار بیتانه، آخرین بازمانده دوتار نوازان منطقه فردوس خراســان، از بی توجهی 
بــه موســیقی نواحی و هنرمندان گایــه دارد. او که نامش در فهرســت »گنجینه 
زنده بشــری« ثبت شده اســت، می گوید پس از آن که یک سال پیش در کارگاه ساز 
ســازی اش دچار حادثه شده، نتوانسته اســت هزینه عمل جراحی ترمیمی انگشتان 
دســتش را تامین کند.بیتانه، سازنده و نوازنده دوتار در شهر فردوس، آخرین روزهای 
اســفند 98، به فهرست »گنجینه زنده بشری« پیوست. او تنها بازمانده خاندان بیتانه 
اســت که در هفت نسل گذشــته، زیر آسمان شفاف کویرِ خراســان جنوبی، پاسدارِ 

مقام ها و نغمه های موسیقی و داستان های شورانگیز آن ناحیه بوده اند.
با وجود لقبی باشــکوه چون »گنجینه زنده بشــری«، این عنوان را بیشتر باید یک 
تعارفِ خشک و خالی در حق این استاد موسیقی خراسانی دانست؛ چرا که اگر چنین 
باوری نزدِ ســازمان ها و نهادهای فرهنگی کشــور وجود داشت، او امروز نمی بایست 

زخم و صدمه ای یک ساله بر انگشتانش را تحمل می کرد.
وی ســال گذشــته همین روزها، در کارگاه ساز ســازی اش در شهرستان فردوس، 
مشــغول کار بود که اره به سه انگشت دست چپش گرفت و آن ها را ناکار کرد. او را 
به بیمارســتان بردند و مداوای اولیه را انجام دادنــد، اما وقتی برای درمان نهایی به 
مشهد منتقل شد، عمل بازســازی انگشتانش، پنج میلیون تومانِ ناقابل خرج داشت 

که کسی مُتقبلِ پرداخت آن نشد.

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی مشهد در پاسخ به گزارش گذر فرهنگ و هنر مطرح کرد؛ 

گذر فرهنگ و هنر ، نیازمند گذر از کرونا 
گذشــته  هفتــه 
در  را  گزارشــی 
ارتبــاط با اولین 
و  فرهنگ  »گذر 
هنر خراسان« که در 
میانه سال گذشته با 
حضور وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســامی 
مشــهد افتتاح شده 
بود، نوشــتیم. برای 
تهیه این گزارش، به گــذر فرهنگ و هنر در 
برج آســمان خیابان 17 شــهریور رفتیم و در 
ابتدای امر، خلوتی بیــش از حد گذر توجه ما 
را جلب کرد و کمی بعد متوجه شدیم که اکثر 
غرفه ها تخلیه و شاید تنها یک پنجم مجموعه 
فعال اســت. در نهایت  مکالمه ای با دو تن از 
افرادی که غرفه را تحویل داده و از آنجا رفته 
بودند داشتیم و به پای درد و دل این هنرمندان 

نشستیم و گایه های آنها را منعکس کردیم.
در این شماره، برای ادامه تحقیقات در ارتباط 
با تعطیلی اکثر غرفه هــای گذر و کایه های 
هنرمندان به سراغ محمدجواد استادی، رئیس 
اداره فرهنگ و ارشاد اسامی مشهد می رویم 
تا توضیحاتی را پیرامون حمایت از هنرمندان 
این مجموعه و رویکرد گــذر فرهنگ و هنر 

جویا شویم. 
لطفا درباره تأسیس و راه اندازی گذر فرهنگ و 

هنر آسمان توضیحاتی ارائه نمایید؟
یکی از اهداف وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
توســعه فضاهای کسب و کار فرهنگی است، 
بر این اســاس با توجه به این سیاســت کلی 
و الگوی مثلث توســعه اقتصادی فرهنگی در 

طول یک ســال گذشــته تاش گردیده تا از 
ظرفیتهای موجود برای کمک به هنرمندان در 
جهت توسعه فعالیت های آنها حمایت گردد. 

گذر فرهنگ و هنر آســمان نیز با همین 
رویکرد حمایتی مورد پیگیری اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اسامی قرار گرفت. 
این اداره با هدف ایجاد فرصتی برای 
گرد هــم آمدن متمرکز هنرمندان در 
کنار یکدیگر و در نظر گرفتن فضایی 
اختصاصی برای رســته های مختلف 

هنری  گفت و گو با حوزه های مختلف 
را در جهت تحقق این امر در دســتور کار 

خود قرار داده است. بر این اساس و با رویکرد 
حمایتی با گروه تجاری آســمان توافق گردید 
تــا مجموعه کامل یک طبقــه از برج تجاری 
آســمان ۲ که هفتاد واحد تجــاری دارد برای 
ارائه آثار هنری متنوع در اختیار هنرمندان قرار 
گیرد. تا هنرمندان بدین شــکل بتوانند ضمن 
تعامل نزدیک با یکدیگر با مردم آثار و تولیدات 
خویش را نیز به فروش رســانند و مانند همه 
حوزه های دیگر از یک بازار اختصاصی بهره مند 

شوند.
چه تعهداتی بر عهده طرفین بوده است؟

مقرر گردید که مجتمع آســمان واحدها را بر 
اساس قراردادی مشخص در اختیار هنرمندان 
قرار دهد. در واقع مدیریت اجرایی مجموعه بر 
عهده مجتمع می-باشــد. اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسامی نیز عهده دار شناسایی هنرمندان 
و معرفی آن ها به مجموعه آســمان و نظارت 
محتوایی بر گذر فرهنگ و هنر آســمان بوده 
است. هنرمندان نیز بر اســاس قراردادی که 
به امضای ایشــان و مجتمع آســمان رسیده 

موظف به پرداخت مبلغی مشــخص به عنوان 
شــارژ بوده اند. این شــرایط به طور شفاف در 
پیش نشست خبری و مراسم افتتاحیه گذر نیز 
اعام گردیده است و شرایط واگذاری غرفه ها 
نیز به طور شــفاف در قراردادی که توســط 

هنرمندان امضا گردیده است مشخص است.
چه  گذر  این  هنرمندان  از  حمایت  راستای  در 

اتفاقاتی افتاده است؟
با توجه به اهمیت نقش حمایتی در سال گذشته 
طی دو مرحله تبلیغات شــهری گذر فرهنگ و 
هنر آسمان در قالب بیلبوردها و استرابوردهای 
شهری و با همکاری شهرداری محترم مشهد 
انجام شد. همچنین حضور و تبلیغ گذر فرهنگ 
و هنر در رویدادهای مختلف شــهری از جمله 
نمایشــگاه کتاب مشهد جهت معرفی به مردم 
انجام شد. چنانچه مشخص است ماهیت گذر 

فرهنگ و هنر آسمان منوط به حضور و جنب 
و جوش مردمی اســت. لذا با توجه به ماهیت 
زیارتی بودن شهر مشــهد مقدس برنامه های 
مختلفی برای ایام نوروز و تابســتان ســال 
99 بــه عنوان مهم تریــن دوران فعالیت 
این گذر پس از افتتاح پیش بینی گردید 
که به برخی از آن ها اشــاره می شود. 
بر اســاس هماهنگی صورت گرفته با 
شــهرداری محترم مشهد و توجه ویژه 
آقای شهردار به این امر مجموعه تبلیغی 
محیطی قابل توجهی برای ایام نوروز و با 
هماهنگی روابط عمومی و امور بین الملل 
شهرداری مشهد پیش بینی گردید. همچنین با 
رایزنی با مراکز ذیربط گردشگری و بین المللی 
و آژانس های گردشگری در حوزه گردشگری 
بنا شد تا اطاعات این گذر در اختیار کشورهای 
اسامی که حجم قابل توجهی از مسافر را در 
مشهد دارند قرار گیرد تا ضمن آشنایی پیشینی 
با گذر فرهنگ و هنر آســمان در زمان حضور 
در مشهد در این گذر حضور یابند. همچنین با 
مذاکره با دیگر نهادهای فرهنگی مشهد مقرر 
شد تا در ایان نوروز و در قالب برنامه هایی چون 
نوروزگاه ها رویدادهای متنوع فرهنگی و هنری 
با هدف جذب مخاطب در گذر فرهنگ و هنر 
برگزار شود. متأسفانه چنانچه می دانید از ابتدای 
اسفندماه سال گذشته به دلیل شیوع کرونا تمام 
بحث های مورد اشــاره تعطیل گردید و عما 
امکان برگزاری وجود نداشــت. ضمن این که 
مجتمع های تجاری بر اساس دستورالعمل های 
اجرایی ســتاد کرونا عما تعطیل شــده و در 
ایام غیر تعطیــل نیز مردم رغبتی برای حضور 

نداشتند.

برای  امتیازاتی  کرونا  بیماری  شیوع  به  توجه  با 
اعضای مجموعه در نظر گرفته شد؟

چنانچه اشــاره کردم قرارداد مشخصی میان 
هنرمند و مجتمع آســمان امضا گردیده بود. با 
این وجود با پیگیری صورت گرفته با مدیریت 
مجموعه آســمان مقرر گردید که واحدهایی 
که قرارداد خویش را لغــو نمی کنند و در گذر 
ادامه حضور می دهد شــارژ ماه های فروردین 
و اردیبهشــت بخشوده شــود. لذا اساس این 
بخشودگی منوط به حضور و ادامه فعالیت هر 
واحد هنری بوده اســت. اما با توجه به تعطیلی 
طولانی مــدت بازار، عــدم حضــور زائران و 
گردشگران در چهار ماه گذشته، عدم برگزاری 
رویدادهای فرهنگــی و هنری برای بازه مورد 
اشــاره، عدم حضور مردم و مجاورین مشهدی 
حتی در بازاهای تجاری زمینه ساز بی انگیزگی 
 هنرمنــدان و تعطیلــی واحدهــای ایشــان 

گشت. 
نگردیده  عمل  شده  داده  که  وعده هایی  به  آیا 

است؟
مراجعه به گفت وگوها و مصاحبه های رسمی در 
مطبوعات در پیش نشست و افتتاحیه تعهدات 
دستگاه را مشخص می ســازد. چنانچه تأکید 
کردم رویکردهای حمایتی دستگاه فراتر از موارد 
وظیفه ای مورد پیگری قرار گرفته و پیش بینی 
رونق جدی در طول تابستان سال 99 صورت 
گرفته بود. لذا شرایط اجباری کرونا و مواردی 
که اشاره کردم عما برنامه ریزی های صورت 
گرفته را متوقف ســاخت. روح گذر فرهنگ و 
هنر به حضور هنرمندان بستگی داشت. لذا عدم 
حضور هنرمندان تصمیم شخصی خود ایشان با 

توجه به شرایط پیش آمده بوده است.
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فصل دوم »دســت فرمون« در حالی ساخته خواهد شد که تا به حال 1۲ هزار 
نفر متقاضی حضور در این برنامه شــده اند.بــه گزارش صبح امروز به نقل از 
خبرگزاری فارس، پس از اتمام پخش فصل اول مســابقه »دست فرمون« از 
شــبکه نسیم  و استقبال مخاطبان از آن، در اولین اقدام برای تولید فصل دوم 
این برنامه، زمینه حضور عاقه مندان در این مســابقه فراهم شد که طی یک 
ماه و در رکوردی بی سابقه، 1۲ هزار نفر از اقصی نقاط کشور متقاضی شرکت 
در این مسابقه شــدند.تیم تولید مسابقه »دســت فرمون«؛ بزرگترین برنامه 
میدانی این روزهای تلویزیون، در مرحله نخست از میان 1۲ هزار متقاضی به 
8 هزار متقاضی واجد شرایط رسیدند که از این تعداد پس از بازبینی مجازی و 

بررسی های متعدد در چندین مرحله، 1500 نفر منتخب شرکت در مرحله راستی آزمایی شدند.
مرحله راســتی آزمایی فصل دوم ظرف سه روز به انجام رسید و از میان 1500 شرکت کننده با رای داوران و کارشناسان  
در نهایت ۴00 نفر جواز حضور در این مسابقه را دریافت کردند.از ویژگی های این دوره مسابقه »دست فرمون« حضور 
طیف های مختلف جامعه اســت که در این میان می توان به حضور ویژه بانوان اشــاره کرد.فصل دوم مســابقه »دست 
فرمون« به تهیه کنندگی محمود محمودی و کارگردانی مسعود صنم این روزها مرحله پیش تولید را پشت سر می گذارد 

و به زودی ضبط آن برای پخش از شبکه نسیم آغاز خواهد شد.

فیلم انیمیشــن »خورده شده« از تولیدات مرکز گســترش سینمای مستند و 
تجربی به کارگردانی محســن رضاپور در سه جشنواره جهانی شرکت خواهد 
کــرد.در روزهایی که اغلب جشــنواره های بین المللــی در قالب پلت فرم های 
اینترنتی آناین برگزار می شــود، فیلم انیمیشــن »خورده شــده« از تولیدات 
مرکز گسترش ســینمای مســتند و تجربی به کارگردانی محسن رضاپور در 
 FluXus Animation Film سه جشنواره جهانی شرکت خواهد کرد.جشنواره
هلند که قرار بود همین روزها افتتاح شــود، به خاطر شیوع کرونا در ماه اکتبر 
برگزار خواهد شد. »خورده شده« یکی از فیلم های منتخب چهاردهمین دوره 
 Annual TAIS! Showcase; جشنواره انیمیشــن »تورنتو« کانادا با عنوان

Toronto Animated Image Society  نیز هســت که از 10 جون ۲0۲0 برابر با ۲1 خردادماه به شکل آناین آغاز 
به کار کرده است.این فیلم ۲ هفته دیگر در جشنواره Supertoon International Animation کرواسی هم به نمایش 
 New York International Children›s گذاشــته می شود. »خورده شده« پیش از این در چندین جشنواره دیگر نظیر
Film Festival و اشــتوتگارت که مورد تایید آکادمی اسکار هستند، سیکاف، استاپ موشن مونترال و... نیز شرکت کرده 
است.داســتان انیمیشن کوتاه »خورده شــده« در دنیایی رُخ می دهد که همه در حالِ خوردن یکدیگر هستند اما در این 
بین، یکی از موجودات راهی برای بقا پیدا کرده و پس از خورده شدن، درون شکم گرگی به زندگی اش ادامه می دهد.

فصل دوم دست فرمون با 12هزار متقاضی شرکت در برنامه انیمیشن »خورده شده« در جشنواره های جهانی
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد از بازگشایی 
بوســتان بانوان ریحانه از 15 تیرماه خبــر داد. به گزارش صبح امروز، 
احمدرضا ســامی با اشاره به تعطیلی بوستان های موضوعی از جمله 
بوستان بانوان ریحانه پس از شیوع ویروس کرونا، اظهار کرد: با انجام 
پروتکل های بهداشــتی در این مدت عملیات عمرانی در راستای ارائه 

خدمات بیشتر به بانوان صورت گرفته است.

وی افزود: این بوســتان یکــی از بزرگ ترین بوســتان های بانوان 
در شــرق کشــور اســت و از امکاناتی نظیر زمین فوتبــال با چمن 
مصنوعی، والیبال، بســکتبال، ســایت بدنســازی، زمین پینگ پنگ، 
شــطرنج، فوتبال دســتی، محوطه بازی کودکان، پیســت دوچرخه، 
 ســالن ورزشــی، قرائت خانه، خانه فرهنــگ و هنــر و ... برخوردار 

است.

بازگشایی بوستان ریحانه 
از 15 تیرماه

 بانک مسکن تأمین تسهیلات ویژه 
بافت فرسوده را در دستور دارد

مدیر شــعب بانک مسکن اســتان خراســان رضوی از تأمین تسهیات ویژه جهت 
ساخت وساز در بافت فرسوده مشهد به ویژه منطقه ثامن خبر داد.

به گزارش صبح امروز حســن خطیب زاده مدیر شــعب بانک مسکن استان خراسان 
رضوی در حاشــیه جلسه مشــترک با رئیس شورای شهر مشــهد، اظهارکرد: بانک 
مســکن و مدیریت شهری مشهد از دیرباز تعامل و تفاهم خوبی باهم داشته اند و در 
جلســه امروز نیز با حضور رئیس شورای شهر مشهد نظرات جالب توجه ایشان مورد 

تأکید ما بود.
وی افزود: ازآنجاکه شورای اسامی شهر مشهد آمادگی لازم برای ارائه تخفیف ها و 
خدمات ویژه جهت ساخت وســاز بافت فرسوده را تأمین کرده است، بانک مسکن نیز 
این آمادگی را اعــام می کند از هرگونه تاش برای تأمین مالی پروژه های عمرانی 

این منطقه دریغ نکند.
خطیب زاده با اشــاره به اینکه بانک مسکن در راستای طرح اقدام ملی امکان تأمین 
مالی هم در احیای بافت های فرســوده و هم در پروژه های ساخت وســاز در مناطق 
مختلف شــهر را می تواند فراهم کند گفت: تســهیات ساخت وساز بانک مسکن تا 
ســقف ۲30 میلیون تومان و برای مناطق مختلف شــهری با نرخ 17 تا 18 درصد 
لحاظ می شــود اما چنانچه ساخت وسازها در مناطق بافت فرسوده انجام شود بخشی 
از تســهیات با نرخ 9 درصد ارائه خواهد شــد که می تواند مشوق خوبی برای ورود 

متقاضیان و افراد حقیقی به حوزه احیای بافت فرسوده باشد.
وی اضافه کرد: نکته جذاب در موضوع بافت فرســوده آن است که عموماً پروژه های 
آغازشده در این بافت ها به دلیل آنکه از زیرساخت های لازم فراهم است پیش نیازی 
برای آغاز پروژه عمرانی وجود نداشــته و پروژه می تواند با سرعت مطلوب آغاز و به 

انجام برسد.
همچنیــن جذابیت بافت ثامــن از دو جنبه ســاکنان منطقه بــرای احیای بافت و 
شهروندان دیگر شهرهای کشــور برای خرید واحد در این منطقه نکته مهمی است 

که باید مدنظر قرار گیرد.
خطیب زاده گفت: ازاین رو امکانات ویژه در نظر گرفته شده توسط شورای شهر مشهد 
از یک ســو و تســهیات و آمادگی های لازم از جانب بانک مســکن از سوی دیگر 
می تواند زمینه ســاز یک کارگروه قوی با حضور سازمان های مرتبط و اثرگذار ازجمله 
سازمان نظام مهندسی ساختمان باشد تا اتفاقات خوبی در حوزه احیای بافت فرسوده 

به ویژه مناطق پیرامونی حرم مطهر امام رضا علیه السام رقم بخورد.
مدیر شعب بانک مسکن استان خراسان رضوی ادامه داد: طبق فرمایش مقام معظم 
رهبری در خصوص جهش اقتصادی در سال جاری باید در نظر داشت که توجه ویژه 
به موضوع ساخت وساز و احیای بافت¬های فرسوده ازیک طرف می تواند سبب رونق 
اشــتغال شده و سوی دیگر می تواند بدون وابستگی به صادرات زمینه رونق تولیدات 
داخل را افزایش دهد. چراکه عمده پروژه های تحت حمایت بانک مسکن تا 10 طبقه 
عموماً نیاز خاصــی به تکنولوژی و مصالح خارجی نداشــته و نیازهای این پروژه ها 
به طــور کامل از طریق تولیدات داخل قابل تأمین اســت، لذا حمایت از این بخش و 

سرمایه گذاری در این حوزه سبب رونق اقتصاد داخلی و خودکفایی خواهد بود.
وی خاطرنشــان کرد: شــرایط پذیرش متقاضیان تســهیات در بانک مسکن ویژه 
بافت فرســوده بسیار تسهیل شده است ازجمله این که در حال حاضر برای درخواست 
این تسهیات شرط سپرده گذاری حذف شــده و درصورتی که متقاضی ازنظر شرایط 
فیزیکی پــروژه و اخذ مجوزها و پروانه های لازم اقدامات اولیه را انجام داده باشــد 

مشمول واگذاری تسهیات خواهد بود.
خطیب زاده یادآور شــد: سقف تسهیات بافت فرســوده در این مدل تا 170 میلیون 
تومان خواهد بود که 50 میلیون تومان آن از طریق تســهیات بدون سپرده و مابقی 
آن از طریق خرید اوراق تأمین می شود. این تسهیات به ازای هر واحد واگذارشده و 

محدودیتی برای تعداد واحد در پروژه وجود ندارد.
به گفته وی برنامه مدیریت شــهری مشــهد مبنی بر رونق بخش مسکن از طریق 
احیای بافت فرســوده ایده¬ای بســیار جذاب و عملیاتی است و ازنظر ما با توجه به 
شرایط بافت های فرسوده در مشهد اقدام بسیار بزرگی خواهد بود و می توانیم گام های 
مثبتی در این زمینه برداریم. این مهم نیاز به جلسات کارشناسی بیشتر و بررسی های 
تخصصی دارد لذا به دلیل پیگیری این موضوع و ممارســت شــورای شهر مشهد در 

این زمینه از تمام نمایندگان شورا قدردان هستیم.
خطیب زاده تأکید کرد: سقف تسهیات مسکن در پروژه های انبوه سازی ۲30 میلیون 
تومان اســت که 50 میلیون تومان با نرخ 9 درصــد از طریق یارانه های دولتی، 90 
میلیون تومان از طریق خرید اوراق و 90 میلیون تومان نیز از طریق تسهیات بدون 

سپرده با نرخ 17 تا 18 درصد تأمین خواهد شد.

راه اندازی آزمایشی مرکز داده شرایط 
بحران در شهرداری مشهد

مدیرعامل ســازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شــهرداری مشــهد از راه اندازی 
آزمایشی مرکز داده شــرایط بحران شهرداری مشهد توسط کارشناسان این سازمان، 
خبــر داد.به گزارش صبح امروز، محمدجواد رجائیــان با اعام این خبر اظهار کرد: با 
هدف تداوم ارائه ســرویس های حیاتی شهرداری در شرایط بحرانی احتمالی، از جمله 
 disaster site حوادث غیرمترقبه، نمونه آزمایشی سایت مرکز داده شرایط بحران یا
راه اندازی شــده اســت تا در صورت وقوع بحران ، ارائه خدمات الکترونیک شهرداری 
به شــهروندان و نیز سرویس های ضروری شــهرداری بدون وقفه ادامه پیدا کند.وی 
افزود: نکته حائز اهمیت در خصوص این اقدام زیرســاختی  فناورانه، این اســت که 
تمامــی مراحل کار از طراحی تا اجرا، بــا کمترین هزینه و با بهره گیری از توان فنی 
و علمی  کارشناســان و متخصصان حوزه معاونت ارتباطات و زیرساخت سازمان فاوا 
شــهرداری مشهد انجام شده و هیچ  یک از مراحل کار به پیمانکاران بخش خصوصی 
برون سپاری نشده است.مدیرعامل ســازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری 
مشهدبا اشاره به آغاز مراحل این پروژه از سال گذشته بیان کرد: کار مطالعاتی بر روی 
مرکز داده بحران از سال گذشته آغاز شد و بیش از هزار و 600 ساعت کار کارشناسی 
برای طراحی فاز اول این پروژه صورت گرفته اســت. رجائیان خاطرنشان کرد: مرکز 
داده شــهرداری به صورت آناین با مرکز داده بحران در ارتباط است و در هر لحظه 
اطاعات موجود در آن به روز می شــود. در نتیجه در صورت وقوع شرایط بحرانی در 
ســایت اصلی، ســرویس های حیاتی موجود بر روی آن، ارائه سرویس خود را بر پایه 
مرکــز داده بحران ادامه خواهند داد و در فرایند بهره برداری شــهروندان و کاربران از 
آن خدمات، خللی به وجود نخواهد آمد.وی اضافه کرد: به سرویس های تحت پوشش 

مرکز داده بحران، به مرور و با همکاری سازمان های مربوط افزایش خواهد یافت.

واکنش رئیس کل دادگستری به ادعای تخلفات ساختمانی اش:

ساخت و ساز این ملک را به پیمانکار واگذار کرده ام
 به تازگی فعالان رسانه ای با انتشار اسنادی 
مدعی شده اند که با یک تخلف ساختمانی 
ملــک متعلق بــه رئیس کل دادگســتری 
استان به گونه ای دیگر برخورد شده است، 
برخی از فعالان رســانه ای براین باورند که 
نحوه برخورد شــهرداری با این ملک مانند 
دیگر شــهروندان نبوده اســت ، رئیس کل 
دادگستری استان در پاسخ به سوال خبرنگار 
فارس توضیحات ارائه کرد که پاســخگویی 
دستگاه قضا و شهرداری می تواند به روشن 

شدن ابعاد آن کمک کند.
در این مطلب این طور عنوان شده که ملک 
رییس کل دادگســتری خراسان رضوی، در 
بلوار رضای مشــهد، تخلفاتی مانند طبقات 
اضافه، پیشــروی طولی، عدم رعایت عقب 
نشینی جانبی و خاف ضابطه تراکمی دارد 
که طبق قانون شهرسازی باید مشمول ماده 
100 و تخریب یا جریمه  سنگین شود اما در 
جلساتی با حضور شهردار مشهد و معاونین 
وی، مجوز تخلفات مالک صادر و بر احداث 

بنای مازاد بر ضابطه موافقت شده است.
فعالان رسانه ای چه می گویند؟

در متنی که توســط هــادی ذالکی روزنامه 
نگار و فعال رســانه  ای استان و برخی دیگر 
از فعالان رسانه ای در فضای مجازی منتشر 

شده، آمده است: 
خانه ی آقای صادقی، ببخشید که این پست 
کمی دیر شــد، باید زودتر درباره اش با هم 
حرف می زدیم. ما و شــما که پیدا و پنهان 

نداریم با هم. داریم؟
القصه؛ ملک رئیس کل فعلی دادگســتری 
خراسان در بلوار رضا قرار دارد. شهرداری در 
این منطقه، حق اعطای مجوز ساخت بیش 

از سه طبقه را ندارد.
در این ملک، عاوه بر احداث طبقه اضافه، 
تخلفات دیگری مانند پیشروی طولی و عدم 
رعایت عقب نشینی جانبی و خاف ضابطه 
تراکمــی رخ میدهد که مطابــق ماده 100 
قانون شهرداری ها و رویه غالب شهرداری 
)نسبت به شــهروندان عادی(، این تخلقات 
می بایست به کمیسیون ماده صد ارجاع شود.

کمیســیون ماده صد نیز بر اساس مصوبه 
شــماره 1۲3۴6 مورخ 93.10.30 شــورای 
اسامی شهر مشهد، می تواند این تخلفات 
را به ازای هر مترمربع،  حداقل ۲.700.000 
تومان )1k( و حداکثــر 8.100.000 تومان 
)3k( جریمه نماید. رویه غالب کمیســیون 
ماده صد در شــهر مشهد، جریمه بر اساس 
مبلغ 5.۴00.000 تومان )۲k( به ازای هر متر 

مربع است.
آنچه در این پرونده اتفاق می افتد، »اهمال« 
شــهرداری و یــا به عبارتــی »همکاری« 
شــهرداری با مالک در عدم ارسال پرونده 
به کمیســیون ماده صد است. شهرداری با 

صدور فاکتور محاســبات عوارض، صرفا بر 
اســاس متری به مبلــغ 891.000 تومان و 
جمعا به مبلغ ۲10.000.000 تومان از مالک 
مطالبه عوارض می نماید. عوارض و جرایمی 
که شهرداری با ارسال پرونده به کمیسیون 
مــاده صد بابت این تخلفات می توانســت 
اخذ نماید، حداقــل ۲ برابر )633.000.000 
تومــان( و حداکثر تا حــدود 10 برابر مبلغ 
دریافتی )1.900.000.000 تومان( از مالک 
است. )البته اگر کمیسیون حکم به تخریب 

مستحدثات صادر نمی نمود!(
درادامه این پســت آمده است: دیگر اینکه؛ 
تشکیل جلسات متعدد جهت تجویز تخلفات 
در این ساختمان توســط مسئولین شهری 
اســت که حداقل در دو مرحله، این جلسات 
توســط عالی رتبه ترین مســئولین شهری 
یعنی شهردار و معاونین وی تشکیل گردیده 
است. و عجیب ترین جلسه مربوط به جلسه 
اسفند ماه سال 98 است که شهردار، معاون 
شهرســازی، معاون درآمد، شهردار منطقه، 
و سایر مســئولین، در جلسه ای که هیچ گاه 
برای مردم عادی تشــکیل نمی شود و در 
فرمت صورتجلســه ای که ســالها منسوخ 
شده است، تخلفات مالک را بر خاف قانون 
تجویــز نموده و با در خواســت » متقاضی 
محترم« مبنی بر احداث بنای مازاد بر ضابطه 
موافقت مــی نمایند. تصمیم متخذه در این 
جلسات، عاوه بر تبعیض آمیز بودن عملکرد 
شهرداری، بر خاف ضوابط شهرسازی، مفاد 
طرح تفصیلی، ماده 100 قانون شــهرداری، 
ماده ۲ و 5 و 7 قانون تاسیس شورای عالی 

شهرسازی است.

جناب رئیسی خراسان رضوی را دریابید
 هم چنیــن حمــزه شــکریان از وکای 
دادگستری در صفحه شخصی اش در فضای 

مجازی نوشته است: 
پرده اول؛ #آســیه_پناهی، بدون سمت و 

منصب دولتی و قضایی!
آلونکی چند متری ساخته می شود که »هیچ 
گونه« مجوز شهرداری برای آن اخذ نشده و 
شهرداری مطابق ماده صد، »سریعا« پرونده 
را به کمیســیون ماده صد ارسال می کند. 
کمیسیون بر مبنای »قانون« و بدون »هیچ 
مسامحه« ای، حکم به تخریب داده و پرونده 
را »فورا« جهت اجرا به شهرداری ارسال می 
کند. شهرداری نیز بدون »هیچ اغماضی« با 
لودر و #اســپری به محل مراجعه و آلونک 
را تخریب می کند.هیچ  ایرادی نیست! چون 

قانون اجرا شده است!
پــرده دوم؛ خانه ای در منطقه ای با تراکم 
متوسط مسکونی ساخته می شود. »صرفا« 
دو طبقه »مازاد بر ضابطه« دارد. »کمی« 
هم پیــش آمدگــی طولــی دارد. »یک 
مقدار« هم عقب نشــینی جانبی رعایت 

نشده اســت. فقط حدود ۲۴0 متر تخلف 
در یکی از بهترین مناطق شــهر! چیزی 
نیســت! شــهرداری هم با »اغماض« و 
بــه جهت »تکریم اربــاب رجوع« پرونده 
را به کمیســیون ماده صد ارســال »نمی 
کند«. ســعی می گردد این مشــکل در 
شــهرداری »حل و فصل« گردد. فقط دو 
مرتبه »ناقابــل« عالی رتبه ترین مقامات 
شهرداری برای این پرونده تشکیل جلسه 
می دهند و با تقاضای متقاضی »محترم« 
موافقت می کنند. شهرداری بابت تخلفات، 
۲10 میلیون تومــان از وی اخذ می کند. 
خیلی هم بد نشد، چون اگر همین موضوع 
به کمیسیون می رفت، فقط می توانستند 
تــا 1.900.000.000 تومان از وی جریمه 
بگیرند! اما بــاز هم »تکریم ارباب رجوع« 

باعث شد که »کمی« کوتاه بیایند!
من که تفاوتی حس نمی کنم، شما چطور؟ 

تفاوتی حس می کنید؟
جناب رئیسی! خراسان را دریابید!

توضیحات رئیس کل دادگستری استان 
درباره تخلفات ملک شخصی   اش

پس از طرح این موضوع در فضای مجازی 
رئیس کل دادگســتری خراسان رضوی در 
گفــت و گو با خبرنگار فــارس توضیحاتی 

درباره تخلفات ملک شخصی   اش اراده کرد.
غامعلی صادقی در واکنش به برخی اسناد 
منتشر شده در فضای مجازی درباره تخلفات 
ســاختمانی در مِلک منتسب به او در مشهد 
گفت: ساخت و ساز این ملک را به پیمانکار 
واگذار کــرده ام و او به من گفته که پرونده 
این ملک به کمیسیون ماده 100 ارجاع شده 

است.
 رئیس کل دادگستری خراسان رضوی: 
به من گفته شده پرونده در کمیسیون 

ماده ۱00 است
غامعلی صادقــی در گفت وگو با خبرنگار 
فارس در مشــهد، اظهار کرد: ساخت و ساز 
این ملک را به پیمانکار واگذار کرده ام و باید 

جزییات را از وی جویا شوم.
وی افــزود: پیمانکار به من گفته که پرونده 
این ملک به خاطر چند متری که اضافه دارد 

به کمیسیون ماده 100 ارجاع شده است.
رییس کل دادگســتری خراســان رضوی 
با بیــان اینکه ده ها هــزار پرونده تخلفات 
ساختمانی در کمیسیون ماده 100 وجود دارد، 
این پرونده را یکی مانند ســایر پرونده های 

تخلف عنوان کرد.
صادقــی تاکید کــرد: از جزییــات پرونده 
اطاعی ندارم و این موضوع به من ارتباطی 
ندارد چون کار دســت پیمانکار است و هنوز 
قراردادی که داشــته ایم را تســویه حساب 

نکرده ایم.
معاون شهردار مشهد: استثنائی بین 
رئیس کل دادگستری و مردم نیست

محمدرضا حسین نژاد، معاون شهرسازی و 
معماری شــهرداری مشهد هم در گفت وگو 
با خبرنگار فارس به پاسخی کلی اکتفا کرد 
و گفت: ما کلیه پرونده ها را یکســان پاسخ 
می دهیم و هیچ اســتثنائی بین رییس کل 
دادگستری و مسوولان دیگر با مردم عادی 
وجود ندارد، قانون ما برای همه یکسان است 
و روالی که برای این ملک طی شده قانونی 

است.

خبر

سومین جلسه از سلسله نشست های مجازی تحلیل شرایط اقتصادی پساکرونا با موضوع تغییر شیوه های 
پرداخت و نقش آن در زندگی توسط شهرداری مشهد برگزار شد.

به گزارش صبح امروز، شهریار آل شیخ با بیان این خبر اظهار کرد: آثار اجتماعی کووید 19 دارای اجزای 
مختلفی اســت که برخی از آن ها می تواند فرصت ساز باشــد. در حال حاضر بسیاری از استارتاپ ها و 

مجموعه های خدمات دهنده از این فرصت  ها استفاده کرده اند.
وی افزود: کرونا ســبب تغییر رفتار های بســیاری در جامعه شده که بیشتر این تغییرات جنبه مثبت دارد 
هرچند که پایداری آن پیش بینی نمی شود و با از سرگیری شرایط عادی در کشور احتمالا بسیاری از این 

تغییرات به حالت گذشته باز می گردد، اما تجربه رفتاری در این حوزه بسیار پر اهمیت است.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد در خصوص مصادیق نوآوری در معامات 
بیان کرد: شــبکه کارت  های بانکی طی سال  های گذشته پیشرفت چشــمگیری داشته و بسیار سهل 
الوصول اســت. وجود کارت های بانکی فراوان در دست تمام افراد جامعه آن را به ابزاری بسیار پرکاربرد 
و رایج در بین عموم تبدیل کرده و پیشــرفت های حوزه مالی نیز ســبب تسهیل و ترویج بیشتر استفاده 

از کارت بانکی شده است.
آل شــیخ خاطرنشان کرد: فرآیند شهرهوشــمند، در بخش های مختلف خود با حوزه های پولی و مالی 
مرتبط می شود. در شهرهوشمند اگر امکان مراودات مالی غیرحضوری، با ساده ترین روش، در دسترس 
ترین ابزارها و ایمن ترین راهکارها میســر نباشــد، تمام تاش ها و برنامه ها با شکست مواجه می شود 
و اگر شهروند هوشمند امکان دریافت و پرداخت وجوه خود را بدون نیاز به خروج از خانه و ارتباط چهره 

به چهره نداشته باشد، نمیتواند به ارکان شهر هوشمند اعتماد کند. 
وی افزود: بحران ها می توانند فرصت ســاز باشند وفرصت تغییر رفتارهای اجتماعی همیشه در بحران 

ها شکل می گیرد.

عمــران،  کمیســیون  رئیــس 
ترافیک شورای شهر  و  حمل ونقل 
مشــهدمقدس گفت: چندین پروژه 
شاخص و مهم عمرانی و ترافیکی 
شــهر مشــهد از جمله بخشی از 
تقاطع  آزادگان،  تقاطع ۴ســطحی 
غیرهمسطح مصلی و ابوطالب و ... 
تا پایان سال جاری به بهره برداری 

خواهد رسید.
به گــزارش صبح امــروز مجتبی 
بهاروند در حاشیه این بازدید جمعی 

از اعضای شــورا، ظهر امروز از برخی پروژه های عمرانی درحال ساخت مشهد، ابتدا به پروژه احداث پل 
مصلی اشاره کرد و گفت: این پروژه از اسفندماه سال 98 آغاز شده که خوشبختانه با فعالیت 3 شیفته، از 

برنامه زمان بندی جلوتر است و امیدواریم تا پایان سال جاری به بهره برداری برسد.
وی افزود: بهره برداری از این پروژه موجب تسهیل دسترسی شهروندان به حرم مطهر رضوی و همچنین 

ارتباط بین بخش های مختلف این محدوده می شود.
بهاروند همچنین با اشــاره به پروژه واقع در چراغچی 13 و میدان ابوطالب، اظهارکرد: خوشــبختانه این 
پروژه حدود 500 متر طول دارد و حجم خاکبرداری و عملیات عمرانی آن قابل توجه بوده که خوشبختانه 

با تاش های صورت گرفته، از پیشرفت خوبی برخوردار است.
وی تصریح کرد: براســاس برنامه  زمان بندی پیمانکار، این پروژه در بهمن ماه ســال جاری تکمیل و در 
اختیار شهروندان قرار می گیرد.پروژه ۴سطحی آزادگان، دیگر پروژه ای بود که اعضای کمیسیون عمران 

و حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهد امروز از آن بازدید کردند.
بهاروند خاطرنشان کرد: این پروژه در چندفاز مختلف تعریف شده که 3 بخش آن اعم از میدان، زیرگذر 

و چپگرد امام علی)ع( به نمایشگاه تا اسفندماه سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.
رئیــس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای شــهر مشــهد در ادامه گفت: ایــن نوید را 
به همشــهریان خوب مشــهدی می دهیم که تا پایان ســال جاری، ۴ پروژه عمرانی مهم در مشهد به 

بهره برداری خواهد رسید.
بهاروند در ادامه اشاره ای هم به پروژه تعریض پل پرتوی داشت و گفت: اجرایی شدن این پروژه، سالها 
یکی از درخواســت های شــهروندان بود چراکه در برخی ایام، بویژه روزهای پایانی هفته شاهد ترافیک 

سنگین در این محور بودیم.
وی تصریح کرد: عملیات اجرایی این پروژه تا اواســط هفته آینده به اتمام می رسد و با تکمیل آن، بیش 

از 80 درصد مشکل ترافیک این محدوده برطرف می شود.
بهاروند در بخــش پایانی صحبت های خود، با بیان اینکه عملکرد حــوزه عمران، حمل ونقل و ترافیک 
در این دوره، نقطه قوت مدیریت شــهری و شورای پنجم شهر مشــهد است، افزود: یکی از نقاط قوت 
پروژه هــای عمرانی در این دوره، بهره بــرداری از پروژه ها در موعد مقرر و حتی پیش از زمان پیش بینی 

شده است.
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مدیرعامل استقلال دادگاهی می شود
مدیرعامـل اسـتقال جهـت دفاعیات خـود علیه شـکایت کارگزار قبلی این باشـگاه 

امروز بـه دادگاه می رود.
از احمـد  بـه گـزارش ایسـنا، در پـی شـکایت کارگـزار قبلـی باشـگاه اسـتقال 
سـعادتمند، مدیرعامـل اسـتقال قـرار بـود دیـروز )شـنبه( در دادسـرا حاضـر شـود 
و در صـورت عـدم حضـور سـعادتمند، امـکان صـدور حکـم جلـب سـعادتمند نیـز 

وجـود داشـت.
بـا این حـال مدیرعامل اسـتقال به دلیل نداشـتن وثیقـه در این دادگاه حاضر نشـد 
و در ایـن رابطـه نـوروزی معـاون اقتصادی باشـگاه اسـتقال به ایسـنا اعـام کرد 
کـه شـکایت کارگـزار قبلی اسـتقال همچنـان پابرجا اسـت و مدیرعامل اسـتقال 
قـرار اسـت بـا تهیه کـردن وثیقه هـای لازم، خـود را بـرای دادگاه امروز )یکشـنبه( 

آمـاده کند.

تمرینات شهرخودرو به تهران منتقل می شود
وضعیـت قرمـز مشـهد در خصـوص پراکندگـی ویـروس کرونـا در این شـهر باعث 
شـده تا باشـگاه شـهرخودرو ادامـه تمرینات خود بـرای آماده سـازی در لیگ نوزدهم 

را بـه تهـران منتقل کند.
بـه گـزارش ایسـنا، باشـگاه شـهرخودرو کـه کمـی دیرتـر از سـایر تیم هـای لیـگ 
برتـری تمرینـات خـود را اغـاز کـرد، حـالا مجبـور شـده بـه دلیـل وضعیـت قرمـز 
مشـهد تمرینـات خـود را از ایـن شـهر بـه تهـران منتقـل کنـد و بـر اسـاس برنامه 
آن هـا روز چهارشـنبه در تهـران تمریـن خواهنـد کرد و چنـد دیـدار تدارکاتی را هم 

در ایـن شـهر برگـزار می کننـد.
البتـه در ایـن راسـتا، هنـوز کادر فنی و بازیکنان این تیم تکمیل نشـده اند و اسـتفانو 
کوزیـن و میـرو اسـاوف اوکراینـی بـه تمرینـات شـهرخودر بازنگشـته اند. اعضای 
تیـم شـهرخودرو قـرار اسـت پس از حضـور در تهران و پیـش از آغـاز تمرینات خود 

در ایـن شـهر، تسـت دوم کرونـا که همان تسـت PCR اسـت را بدهند.

  قوچان نژاد؛ معاون جدید 
اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوی

ایسنا/خراسـان رضـوی جبار قوچـان نژاد به عنـوان معاون ورزشـی مدیرکل ورزش 
و جوانان خراسـان رضوی منصوب شـد.

طـی حکمـی از سـوی فتاحـی، مدیـرکل ورزش وجوانـان خراسـان رضـوی، جبـار 
قوچان نـژاد بـه عنـوان سرپرسـت معاونـت امـور ورزشـی اداره کل ورزش و جوانان 

خراسـان رضـوی منصوب شـد.
جبـار قوچان نـژاد در انتخابـات هیـات والیبـال خراسـان رضـوی کـه چنـدی پیـش 
برگـزار شـد، بـا کسـب اکثریـت آرا بـه عنـوان رییـس ایـن هیـات انتخاب شـد. او 
سـابقه زیـادی در والیبـال دارد و بـا تیم هـای پیـام، ثامن الحجـج و میزان خراسـان 

موفـق شـده تاکنـون 3 بـار در جمـع ۴ تیـم برتـر ایـران قـرار گیرد.

 
کاپیتان استقلال رباط داد

هافبک استقال در مسابقه دوستانه دیروز مقابل هوادار به شدت آسیب دید.
بـه گـزارش »ورزش سـه«، رضـا آذری بازیکنی اسـت کـه در شـروع تمرینات این 
تیـم از آمـاده تریـن بازیکنـان تیمـش بـود و حتـی فرهـاد مجیـدی هـم بازوبنـد 
کاپیتانـی اسـتقال را در بـازی دوسـتانه روز گذشـته برابـر هـوادار بـه او داد.با این 
حـال رضـا آذری در اواسـط نیمـه اول مصـدوم شـد و بعـد از بررسـی پزشـکان 

اسـتقال مشـخص شـد مصدومیـت او از ناحیـه ربـاط اسـت.
حـدود دقیقـه 30 بازی بـود که رضا آذری در یـک صحنه روی پـای بازیکن هوادار 
تـکل زد امـا زانـوی او در این صحنه چرخیـد و با این مصدومیـت بافاصله از زمین 
بیـرون کشـیده شـد.او کـه بـا درد شـدید روی نیمکـت تیمش نشسـت بـا چهره ای 
گرفتـه بـازی را تـا انتهـا نـگاه کـرد ،درحالیکـه در دل دعـا می کـرد مصدومیتـش 
سـنگین نباشـد. امـروز امـا تسـت هـای اولیـه چیز دیگـری را نشـان مـی داد. دکتر 
نـوروزی مدیـر دپارتمان پژشـکی باشـگاه اسـتقال در این بـاره به خبرنـگار ما می 
گویـد : متاسـفانه تسـت هـای اولیه مشـکوک بـوده و ما منتظـر جواب نهایـی ام آر 

آی هسـتیم تـا در ایـن بـاره به اطمینان برسـیم.
بـا ایـن شـرایط فصل بـه تلخ ترین شـکل ممکن بـرای آذری بـه پایان رسـید و او 
احتمـالا هفتـه هـای زیـادی از لیگ بیسـتم را هـم از دسـت می دهـد.آذری فصل 
قبـل در دوران سـرمربیگری شـفر نـام خـود را بـه عنـوان یـک اسـتعداد جدیـد در 
اسـتقال معرفـی کـرد اما  در زمـان اسـتراماچونی تا آسـتانه جدایی از این باشـگاه 
پیـش رفـت، بـا ایـن حـال مخالفـت امیرحسـین فتحـی مدیرعامل وقت اسـتقال 
باعـث شـد او بمانـد ولـی در ایـن فصـل فرصـت زیادی بـرای بـازی به او نرسـید.

او کـه بـا اعتمـاد مجیـدی دوباره به بـازی و درخشـش امیدوار شـده بـود، در بازی 
دیـروز بازوبنـد کاپیتانـی را هـم بـه بازو بسـت امـا ظاهرا ایـن موضوع بـرای او آمد 

نداشت.
 آذری بعـد از داریـوش شـجاعیان و محسـن کریمـی سـومین بازیکن اسـتقال در 

ایـن فصل اسـت کـه ربـاط صلیبـی پاره مـی کند.

 
به خاطر حفظ سلامتی؛ تاج برنمی گردد

بـا وجـود تقـای برخـی از اعضـای هیـات رییسـه بـرای بازگردانـدن مهـدی تاج، 
بعید اسـت رییس سـابق فدراسـیون فوتبال یکبار دیگر وارد سـاختمان سـئول شود.

بـه گـزارش »ورزش سـه«، مهدی تـاج در یکی دو سـال اخیر به دلیل فشـار کاری 
در فدراسـیون فوتبـال دچـار ناراحتـی قلبـی شـده و حتی یک بـار در ترکیـه مجبور 
شـد در بیمارسـتان بسـتری شـود و پیـش از اسـتعفاء در تهـران هـم در بیمارسـتان 
مـورد مـداوا قـرار گفـت. البتـه شـرایط جسـمانی او در حـال حاضـر خوشـبختانه 
خـوب اسـت امـا طبیعتـا بازگشـت بـه فدراسـیون فوتبـال او را دوبـاره در وضعیـت 
بحرانـی قـرار خواهـد داد و بـه همیـن دلیـل پزشـکان وی را از انجـام ایـن کار 
منـع مـی کننـد. بـا این تفاسـیر بعید اسـت مهـدی تـاج برنامـه ای برای بازگشـت 
دوبـاره بـه سـاختمان سـئول داشـته باشـد و در چنیـن شـرایطی و تـا برگـزاری 
 انتخابـات ریاسـت فدراسـیون فوتبـال حیـدر بهارونـد عهـده دار سرپرسـتی خواهـد 

بود.
بازگشـت مهـدی تاج درسـت در روزهایی مطرح شـد کـه علی کفاشـیان هم اعام 
کـرده مـی خواهـد در جلسـات بعـدی هیـات رییسـه شـرکت نمایـد و بـا توجـه به 
اینکـه نایـب رییـس اول بشـمار مـی رود سرپرسـتی فدراسـیون فوتبـال را برعهده 
بگیـرد. هـر چـه ایـن تصمیـم هـم بـا مخالفـت هـای جـدی از درون و بیـرون 

فدراسـیون فوتبـال مواجه شـده اسـت.

خارجازگود

برکناری مرشد به دلیل ورود زنان به زورخانه!
در پی حضور چند تن از ورزشکاران بانوی 
ورزش های زورخانه ای در زورخانه ولیعصر 
)عج( شــهر قــدس، مرشــد و زورخانه دار 

بافاصله از منصب شان برکنار شدند.
به گــزارش ایســنا، صبــح روز جمعه ۲3 
خرداد تعدادی از بانوان ورزشــکار در رشته 
ورزش هــای زورخانه ای به همــراه دختر 
بچه ای 8 ســاله  به زورخانه ولیعصر )عج( 
در شــهر قدس تهران رفتند و در حالی که 
ورزشــکاران مرد در ایــن زورخانه حضور 
نداشــتند، برای لحظاتی با پوشش کامل به 
میان گود رفتند و اقــدام به گرفتن عکس 
و فیلم از کباده کشــی یکــی از این بانوان 
کردند.پس از ورود این بانوان ورزشــکار به 
زورخانه که با اجازه زورخانه دار انجام شــد، 
مرشــد زورخانه نیز برای احتــرام به ورود 
بانوان، مشــغول به نواختن ضرب زورخانه 
شد تا یکی از بانوان ورزشکار در میان گود 

کباده کشــی  لحظاتی کوتاه  برای  زورخانه 
کند اما چند ســاعت پس از انتشــار فیلم 
کباده کشــی بانوی ورزشکار که با پوشش 
مانتو و بــا حجاب کامل صــورت گرفت، 
مســئولان هیات ورزش هــای زورخانه ای 
استان تهران و هیات شهر قدس بافاصله 
با »ولی کارگر« کلیــددار زورخانه ولیعصر 
)عــج( تماس گرفتنــد و ضمن احضار وی 
به هیات شــهر قــدس، او را به دلیل اجازه 
دادن به زنــان برای ورود بــه زورخانه از 
سمت دبیری هیات ورزش های زورخانه ای 
شــهر قدس برکنار کردند.هم چنین مرشد 
کیانی نیز که سال هاســت مشغول مرشدی 
در زورخانه ولیعصر اســت، به دلیل نواختن 
ضرب زورخانه برای کباده کشــی یکی از 
بانوان ورزشکار از مرشدی این زورخانه کنار 

گذاشته شد.
بنا بر اظهارات زورخانه دار برکنار شــده از 

دبیری هیات شــهر قدس، مسئولان هیات 
تهران به او گفته اند بخاطر ورود این دو بانو 
به زورخانه ولیعصر، مورد بازخواســت قرار 
گرفته اند.ولــی کارگر زورخانــه دار زورخانه 
ولیعصر)عج( در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، 
با اعام ایــن خبر، اظهار کرد: ۲0 ســال 
جوانیم را در زورخانه گذاشــتم و به همراه 
خانــواده ام در زورخانــه ولیعصــر زندگی 
می کنیــم و کلیددار این زورخانه هســتم. 
روز جمعــه دو تن از بانوان ورزشــکار به 
همراه همسرانشــان در حالیکه مردان نیز 
در زورخانه حضور نداشتند و همسر و دختر 
مــن نیز در زورخانه بودند، از ما خواســتند 
که بــرای دقایقی وارد زورخانه شــوند. از 
آنجا که این افراد در این رشــته شــناخته 
شده هســتند و هیچ منع قانونی نیز مبنی 
بر جلوگیری از ورود زنان به زورخانه وجود 
ندارد، به آن هــا اجازه ورود دادم.وی افزود: 

بانوان ورزشــکار پوشــش کامل داشتند و 
همانگونــه که در فیلم مشــخص اســت، 
هیچگونه هنجارشکنی نیز انجام نشد. پس 
از آن یکی از بانوان برای لحظاتی با ضرب 
مرشــد زورخانه در گود کباده کشی کرد و 
فیلم آن هم در فضای مجازی منتشــر شد. 
اما چند ســاعت بعد از هیات استان تهران 
و شــهر قدس تماس گرفتنــد و حکم به 
برکناری من و مرشــد زورخانه دادند!کارگر 
تصریح کرد: من و خانواده ام ســال هاست 
در این زورخانه زندگی می کنیم و عمرم را 
در این رشته گذاشته ام. من نمی دانم وقتی 
مراجــع و علمای دینی مــا صراحتا اعام 
کرده اند، به شــرط رعایت موازین شرعی، 
هیچ منعی برای حضور و فعالیت بانوان در 
زورخانه وجود نــدارد، چرا آقایان در مقابل 
آن مقاومت می کنند و نمی گذارند بانوان در 
رشته ای که ریشه در فرهنگ، آیین و دین 

این مملکت دارد ورزش کنند؟
وی افزود: مثا دختر بنده با 8 ســال سن 
بخاطــر اینکه از همــان بچگی در فضای 
زورخانــه بــوده خیلی خوب با این رشــته 
آشناست و مثل بسیاری دیگر از بانوان این 
رشته را دوست دارد. وقتی بانوان با حجاب 
کامل و لباس پوشــیده می خواهند در این 
رشــته و در فضایی زنانه ورزش کنند چرا 
نباید به آن ها اجازه بدهیم در حالیکه بانوان 
در رشــته های وارداتی و با موسیقی غربی 

آزادانه ورزش می کنند.
این پیشکســوت ورزش های زورخانه ای در 
پایان گفت: چند سال برای حل مشکل برق 
زورخانه ولیعصر ســراغ هر مسئولی رفتیم 
کاری انجام نشــد و فایده ای نداشــت، اما 
فقط چند ساعت بعد از حضور بانوان، خیلی 
از مسئولان تماس گرفتند و این موضوع را 

پیگیری کردند.

روزهای دوری علی دایی از فوتبال و نیمکت مربیگری 
به سیزدهمین ماه خود رسیده است و یک اتفاق عجیب 

را گواهی می دهد.
به گزارش »ورزش ســه«، ســیزدهم اردیبهشت سال 
گذشته بود که نزدیکان علی دایی با فراخوان به رسانه ها 
در یکی از مکان های ناآشنا برای اصحاب رسانه خبر از 
نشســت خبری او را دادند. نشستی دقیقا بعد از ماجرای 
برکنــاری او از ســایپا که کاملا قابل پیــش بینی بود 

می تواند یک حاشیه بزرگ را بهمراه داشته باشد.
علی دایی در حالی که با لبخند وارد محل کنفرانس شد 
و با خنده هم آنجا را ترک کرد که هرگز تصور نمی کرد 
طغیان بی سابقه اش علیه مدیرعامل وقت نارنجی پوشان 
در نهایت با دوری یک سال و اندی اش همراه باشد. در 
حالیکه حتی بیشتر خبرنگاران برای انتشار اخبار مربوط 
به این نشســت خبری تردید بزرگی داشتند، شهریار اما 
بی توجه به سرنوشــت صحبت هایش، سوار بر بنز خود 
محل را با جملــه طلایی اش ترک کرد: » با این اخراج 
دوباره متولد شــدم. جلوی کارخانه شــما تحصن مردم 
بوده اســت نه جلوی خانه و محل کار من! سرم را زیر 
بیرق هیچکس خم نمی کنم. نه چپی و نه راستی. مگر 
از این آدم ها می ترسم که بخواهم فکر آرامشم را بکنم. 
اگر به بنده خدا وصل اســت، من بــه آن بالایی )خدا( 

وصلم.

دایــی اما با آن اخراج اکنون ســیزدهمین ماه دوری از 
فوتبالش را هم پشت سر گذاشته و این در حالیست که 
طی این مدت پیشنهاداتی جذابی برای قبول مربیگری 
را نتوانسته بپذیرد. به ســرانجام نرسیدن مذاکراتی که 
در محافل غیرورزشی دلیل اصلی آن را ماجرای مربوط 
به طغیانش علیه مصطفی مدبر، مدیرعامل وقت ســایپا 

می دانند.
شهریار فوتبال ایران که با حضور روی نیمکت سایپا کار 
مربیگری را استارت زده بود و با دستیابی به قهرمانی آن 
را پربار کرد، دقیقا در همان نقطه شروع اکنون روزهای 
بلاتکلیفی را پشت سر می گذارد و هیچ آینده مشخصی 

از بازگشت دوباره اش به نیمکت مربیگری وجود ندارد.

دایــی طــی دوران مربیگری با حضــور روی نیمکت 
تیم های ســایپا، پرسپولیس، راه آهن، صبای قم و نفت 
تهران نشان داده که سلیقه کارش تنها به حضور باشگاه 
در تهران خلاصه می شــود و او چندان مقید به داشتن 
تیمی پرســتاره، صاحبنام و در کورس نیست. موضوعی 
کــه می تواند چالش بزرگی بــرای قبول دوباره نیمکت 
تیمی در فوتبال ایران محســوب نشود اما دوری سیزده 
ماهه او طــی مدت اخیــر کاملا نمایانگــر راز بزرگ 
جدایی اش از سایپاست و شاید ردپای آن را بتوان در این 
موضوع مشاهده کرد. جایی که او با یک عنوان قهرمانی 
در لیگ برتر و دســتیابی به ســه عنوان قهرمانی جام 
حذفی، ایــن روزها دورتر از هر زمان دیگری به فوتبال 
قرار دارد و تنها گهگاه شــایعات مربوط به مذاکراتش با 
تیمی و به ســرانجام نرســیدن آن بار دیگر او را بر سر 

زبان ها می اندازد.
با این حال در روزهایی که همه در انتظار شروع دوباره 
فوتبال بعد از ماجرای شــیوع کرونا هستند، شاید انتظار 
برای بازگشــت و پایان دوری علی دایی از فوتبال یکی 
دیگــر از چالش های ذهنی هــواداران فوتبالی در ایران 
محسوب شــود. اینکه چه زمانی دوران محرومیت علی 
دایی از فوتبال به پایان می رســد و آیا او در بازگشت با 
چه چالش هایی مواجه خواهد شــد و کدام نیمکت به او 

تعارف زده می شود.

 دوری شهریار از نیمکت 13 ماهه شد

محرومیت علی دایی از فوتبال به پایان می رسد؟ 

 یحیی دو دروازه بان را همزمان از دست داد!
در حالی که علیرضا بیرانوند فردا تهران را به 
مقصد آنتورپ تــرک خواهد کرد، دروازه بان 
ســوم سرخ ها نیز دچار آسیب دیدگی شده و 

یک ماه از میادین دور خواهد بود.
به گزارش »ورزش ســه«، پــس از کش و 
قوس های فراوان علیرضا بیرانوند با پنج روز 
تاخیر به بلژیک خواهد رفت تا تست پزشکی 
و آمادگی جســمانی را در تیم آنتورپ سپری 
کند. او در مصاحبه امروزش گفت که احتمال 
دارد دیگــر به تهران برنگــردد و در واقع با 
استارت تمریناتش در تیم آنتورپ، به صورت 

رسمی بازیکن این تیم شود.
نکته جالب این که درست در همین روزهای 
جدایی بیرانوند از پرســپولیس، ساسان زمانه 
دروازه بان جوان سرخپوشــان نیــز از ناحیه 
دست مصدوم شد و حدود یک ماه از میادین 
دور خواهد بود. این بدان معناست که سرخ ها 
تنها بوژیدار رادوشوویچ و امیرحسین بیات را 

برای آغاز لیگ خواهند داشت.
رادوشــوویچ که سال 99 را بدون گل خورده 
در بازی های دوستانه آغاز کرده، امید زیادی 
دارد تا به عنوان دروازه بــان اول در ترکیب 
تیم پرسپولیس درخشش قابلی را تکرار کند 
و بعد از چهار ســال، توانایی های خود را در 

مسابقات متوالی به نمایش بگذارد.
پرسپولیســی ها البتــه از حضــور دروازه بان 
خارجی در بازی هــای پایانی فصل خاطره 
خیلی خوبی ندارند. نیلســون کوریا در لیگ 
دوازدهم عملکرد خوبی داشــت اما در بازی 
با ســپاهان در فینال جام حذفی چند اشتباه 
کرد و باعث شــد تا جام از دســت سرخ ها 
بــرود. وی همچنین فصل بعد در بازی یکی 
مانده به آخر، مقابــل راه آهن با دریافت دو 
گل عجیب، راه قهرمانی را بر تیم علی دایی 

دشوار ساخت.
بنابراین بوژیدار باید با این خرافه تاریخی هم 

مقابله کند و نشان دهد که می تواند در لیگ 
بیستم نیز دروازه بان پرسپولیس باشد. او البته 
در این سال ها هیچگاه فرصت بازی در لیگ 
قهرمانان آســیا را هم پیدا نکــرده و این بار 
در چهار دیدار بسیار حســاس باید از دروازه 
پرســپولیس نگهبانی کنــد و به همین دلیل 

فشار زیادی را روی خود خواهد داشت.
در این مدت بســیاری بودند که به تخصیص 
ارز خارجی به دروازه بان دوم تیم پرسپولیس 
معترض بودند. ســردمدار این معترضان نیز 
برخی از پیشکسوتانی بودند که اعتقاد داشتند 
باید به گلرهای ایرانی اعتماد شــود اما حالا 
اگر رادو در ترکیب پرسپولیس بدرخشد، بدون 

تردید آن ها نیز از او حمایت خواهند کرد.
نکته مهم برای یک گلر، توانایی ارتباط او با 
دیگر بازیکنان و به خصوص ۴ مدافع مقابل 
اســت که این موضوع شــاید بــرای رادو با 
سختی بیشتری همراه شود اما این دروازه بان 

کروات فارسی را تا حدی یاد گرفته و احتمالا 
در ماه های بعد پیشرفت بیشتری هم در این 
زمینه برایش حاصل خواهد شــد. هرچند که 
مدافعان پرســپولیس نیز به صورت نسبی با 

زبان انگلیسی آشنا هستند.
همچنین از طرف دیگــر جدایی بیرانوند به 

معنــای پایان پرتاب های بلنــد خواهد بود. 
او البتــه قد و قامت بلندتری هم به نســبت 
رادوشوویچ داشت و 7 سانتی متر از او بلندتر 
بود و باید دید آیا این اختاف برای دروازه بان 
شــماره یک جدید پرســپولیس مشکل ساز 

میشود یا نه؟
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حق نداریم، چون با رئیس جمهور زاویه داریم، کاسه و 
کوزه دولت را بشکنیم

احمد خورشــیدی آزاد، دبیرکل جمعیــت خدمتگزاران انقاب 
اســامی: به نظر من احمدی نژاد یا هر کسی دیگر که اطمینان 
از تأیید صاحیت خود نداشته باشد به میدان آمدنش چه سودی 
به حال خود یا کشــور دارد؟ اما احتمال توافق میان احمدی نژاد 
و شــورای نگهبان وجــود دارد. چوب لای چــرخ دولت یعنی 
چوب لای چرخ مردم .حق نداریم، چون با رئیس جمهور زاویه 
داریم، کاســه و کوزه دولت را بشکنیم.تا کی می خواهیم مردم 
را له کنیم.با احمدی نــژاد درباره حضورش در انتخابات 1۴00 
صحبت کردم اصولگرایان و انقابی ها به توافق نمی رسند حتی 
احمدی نژاد اگر برنامه نداشــته باشد به چه درد ما برای ریاست 
جمهوری می خورد امکان ندارد، بدون برنامه با کســی همراهی 

کنیم. /برنا
 

ارتباط سلطان فولاد با اکبر طبری چیست؟
رسول دانیال زاده ابربدهکار بانکی یا همان سلطان سکه نقش 
پر رنگی در پرونده فســاد های اکبر طبری داشــته است.دانیال 
زاده در فســاد صورت گرفته در موضوع فــولاد نقش پررنگی 
داشــت و پس از آن که نام او به عنوان یکی از متهمان پرونده 
فولاد مطرح شد، از کشور فرار کرد، اما پس از مدتی به صورت 
داوطلبانــه خود به ایران بازگشــت.همان طور که گفته شــد 
دانیال زاده یکی از بزرگترین بدهکاران شــبکه بانکی کشــور و 
دارای برج های لوکس در مناطق خوب تهران بوده است و مبلغ 
183 میلیــارد و ۲33 میلیون و 300 هــزار ریال به اکبر طبری 
متهم ردیف اول پرونده رشــوه داده است.رســول دانیال زاده با 
دریافت وام های کم بهره توانسته برج های لوکس را در مناطق 
تهران تأســیس کند، اما اینکه چگونــه ارتباط او با اکبر طبری 

پررنگ شده مشخص نیست. / باشگاه خبرنگاران
 

مچ گیری از دولت آغاز شده است؟
جال جالــی زاده، فعــال سیاســی اصاح طلب:دولت کاری 
نمی کنــد که مجلــس را علیه خود تحریک کنــد، البته برخی 
نماینــدگان از همین حالا مچ گیری از دولت را آغاز کرده اند؛ هر 
چند کلیت مجلس شاید قصد ایجاد مزاحمت برای دولت را ندارد.

کمتر پیش می آید که در ایران دولت و مجلس همســو باشند و 
همین مساله مانعی برای هماهنگی این دو نهاد می شود، اما اگر 
انتخابات حزبی و بدون نظارت استصوابی برگزار می شد، دولت و 
مجلس همسو می شدند و مشکلی بابت ناهماهنگی میان دولت 
و مجلس پیش نمی آمد.هر چه هماهنگی و همدلی میان قوای 
کشور بیشتر باشــد، نتیجه آن پیشرفت و توسعه کشور است و 

هرچه اختاف ها و ناهماهنگی ها میان نهاد ها بیشــتر باشد، به 
ضرر کشور تمام می شود. /ایسنا

 
نامه موسوی خوئینی به مهدی کروبی

آیت الله موســوی خویینی در پی بروز عارضه جســمانی برای 
حجت الاســام کروبی، در نامه ای خطاب به وی نوشــت:خبر 
عارضه اخیر و حادثه پس از آن به ویژه در شــرائط ناگوار حصر 
موجب تاسف و نگرانی گردید هر چند بهبود نسبی پس از آن از 
نگرانی عاقمندان کاسته است.اطمینان دارند که این عوارض 
و حوادث و دیگر مشکات که در این سال ها به ویژه در دوران 
حصر فراوان بوده است خللی در اراده جنابعالی در ادامه راهی که 
انتخاب کرده اید ایجاد نمی کند. با این همه از خداوند مســئلت 
داریم که دوران حصر همزمان با حل مشکات فرساینده کشور 
و ملت به پایان برسد وبا تدبیر و پایبندی به اصول و ارزش های 
تغییر ناپذیر انقاب اســامی، ایران و ملــت ایران راه عزت و 
اقتدار و سربلندی را ادامه دهد وفشار های وارد بر مردم به ویژه 
فشار اقتصادی که معیشت اقشــار بسیاری را سخت به چالش 
کشیده اســت برداشته شــود.از خداوند عافیت کامل وعاجل و 
طول عمر بــرای جنابعالی و رفع حصر شــما و دو عزیز دیگر 
جناب آقای مهندس میر حســین موسوی و سرکار خانم دکتر 

زهرا رهنورد مسئلت دارم. /جماران

قاچاق دام از سر گرفته شد
ملکی، رئیس اتحادیه گوشــت گوسفندی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان:هم اکنون هر کیلو شقه گوسفندی بدون دنبه 
بــا نرخ 9۲ تا 93 هــزار تومان به مغازه دار و با احتســاب 10 
درصد ســود 10۲ تا 103 هزار تومان به مصرف کننده عرضه 
می شــود. با توجه به کاهش قدرت خرید خانوار و فصل عرضه 
دام بازار گوشــت تعریفی ندارد. بنابر آخرین اطاعات، مقداری 
دام از کشــور قاچاق می شود که استمرار این روند نگران کننده 

است./باشگاه خبرنگاران

واکنش توئیتری واعظی به اقدام ترامپ در تحریم کارکنان 
دیوان بین المللی لاهه

محمود واعظی، رئیــس دفتر رئیس جمهور، در واکنش به اقدام 
اخیر دونالد ترامپ رئیس جمهــور ایالات متحده آمریکا درباره 
اعمال برخی تحریم ها در خصوص کارکنان دیوان کیفری بین 
المللی لاهه در حســاب کاربری خود در توئیتر نوشــت:  آقای 
ترامپ! ارعاب قضات و کارکنان دیوان بین المللی لاهه با توسل 
به شیوه غیراخاقی تحریم، نشــانگر روحیه ضد عدالت و ضد 
حقوق بشــری تیم کاخ سفید اســت. ناکارآمدی این تحریم ها 

سالهاست که با پایمردی ملت ایران به اثبات رسیده است.

پشت پرده تلاش های عربستان و آمریکا برای جلوگیری از 
لغو تحریم تسلیحاتی ایران

اسحاق جهانگیری، معاون اول رییس جمهوریبا اشاره به توطئه 
اخیر آمریکایی ها در ســازمان ملل گفت: براساس برجام تا چند 
ماه آینده محدودیت های تســلیحاتی ایران لغو می شود و می 
توانیم نیازهای تسلیحاتی خود را خرید کنیم و تولیدات داخلی را 
بفروشــیم . امریکایی ها می خواهند مانع لغو تحریم تسلیحاتی 
بشوند، مقدمات این کار را آغاز کرده اند حتی با فشار سعودی ها 
دبیرخانه ســازمان ملل گزارش تهیه می کنند که زمینه را برای 

توطئه بر ضد ایران مساعد کنند.

نفوذ باندهای مافیایی با درآمد سالانه ۱0 هزار میلیارد در 
آموزش وپرورش

محمد مهدی زاهدی عضو کمیســیون آموزش مجلس شورای 
اسامی، با اشاره به اینکه حذف قانون کنکور در سال 87 مطرح 
شــد، گفت: باندهای مافیایی با درآمد بــالای 10 هزار میلیارد 
در ســال در درون آموزش و پرورش نفوذ می کنند. مشــکلی با 
مجلس ندارند و در مجلس قانون حذف کنکور تصویب شــده 
اســت و مجلس محکم اســت. مشــکل ما این است که مثا 
گفته ایم آزمون استاندارد در سه سال آخر دبیرستان برگزار شود 
اما آموزش و پرورش در 1۲ ســال گذشته فقط آزمون های یک 
مقطع تحصیلی را استاندارد کرده است که همان پا یه دوازدهم 
اســت. آیا آموزش و پرورش نمی توانســت در طول 1۲ ســال 

گذشته آزمون استاندارد برگزار کند ؟/تسنیم

از کشته شدن جورج فلوید درس بگیریم
عبــاس عبــدی در روزنامه اعتماد نوشــت:اگر گمان کنیم که 
کشته شــدن جورج فلوید در ایالات متحده علت تامه اتفاقات 
و اعتراضات بعدی اســت، حتما اشتباه می کنیم. می توان گفت 
که این قتل ضربه نهایی را برای زبانه کشیدن شعله اعتراضات 
وارد کرد هر چند علت اصلی نیســت. ایــن روزها اتفاقاتی در 
کرمانشــاه و به ویژه خوزستان رخ داده است که نشان می دهد 
درک درســتی از کیفیت این ظرفیت خطرنــاک وجود ندارد و 
مدیران اســتانی به جای آنکه نگران اصل و ریشــه این خطر 

باشند، نگران رخدادهای تشدیدکننده آن هستند.

۲ هزار بیمار مبتلا به ایدز در زندان ها داریم
رئیس سابق سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی گفت: 
۲11 هزار زندانی موجود در زندان ها هســتند که در ۲68 مرکز 
نگهداری می شــوند اصغر جهانگیر در مراســم تودیع و معارفه 
رئیس ســازمان زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی که با حضور 
محسنی اژه ای معاون اول قوه قضاییه و غامحسین اسماعیلی 
سخنگوی قوه قضاییه برگزار شد، گفت: ۲010 روز طول کشید 
و 10 اولویت برای مدیریت زندانهــا درنظر گرفتیم و اقداماتی 
انجام شد. ایران در میان کشورهای اسامی چهارمین در آسیا، 
هفتمین و در جهان چهل و هفتمین کشور به لحاظ تعداد زندانی 
اســت. جهانگیر گفــت: ۲11 هزار زندانی موجــود در زندان ها 
هســتند که در ۲68 مرکز نگهداری می شوند. همچنین ۲ هزار 
بیمار مبتا به ایدز در زندان ها داریم و 300 هزار کیت سریع اچ 
ای وی خرید کردیم. درمان هپاتیت سی را شروع کردیم که 7 

هزار زندانی شناسایی شدند.

انتقاد فعال اصولگرا از طرح تغییر نام فرودگاه مهرآباد
عبدالله گنجی مدیر مســئول روزنامه جــوان در توئیتی از ارائه 
طــرح دو فوریتی برای تغییر نام فرودگاه مهرآباد به نام شــهید 
ســلیمانی انتقاد کرد.وی در این باره نوشــت: واقعا برای تغییر 
نام یک فرودگاه طرح دوفوریتی لازم اســت؟ مجلس باید ورود 
کنند؟ اولویتی دارد؟ توقع  ســردار شــهید از مجلس این است؟ 
خیلی نگران کننده اســت. ان شــاالله نماینــده خبر دهند ایده 

شخصی خود را گفته و ربطی به ۲89 نفر دیگر ندارد.
 

نظر مهاجرانی در مورد وضعیت عجیب مجسمه چرچیل!
مهاجرانی وضعیت مجســمه چرچیل در لندن را با با مجســمه 
یادبود نلســون ماندلا مقایسه کرد.ســید عطاالله مهاجرانی در 
حســاب توییتری خود نوشت: »حال و روز مجسمه چرچیل در 
لندن! فعا توی قفس آهنین است تا مبادا، دچار روز مبادا شود. 
در گوشــه همین میدان، مجسمه نلسون ماندلاست. بدون پایه 
بلنــد. راحت و صمیمی در کنار مــردم. چرچیل طراح کودتای 
مــرداد 3۲ در ایران اســت. در کتاب چرچیل نوشــته بوریس 

جانسون، داستان کودتا از اساس سانسور شده است!«

موضوعی که جلیلی آن را شوخی می داند
عضو مجمع تشــخیص مصلحت با انتقاد از این ســخن که هر 

کس یک ساعت در هفته مشغول به کار باشد، شاغل محسوب 
می شود، گفت: اگرچه ممکن اســت در جایی اشتغال، این گونه 
تعریف شــده باشــد اما واقعیت این اســت که این را نمی توان 
اشتغال نامید.جلیلی با اشاره به نکات مطرح شده توسط کارگروه 
اشــتغال، اظهارداشت: مســئله اشــتغال از جنبه های گوناگون 
قانونی، عقلی و شــرعی یک مســئولیت مهم برای تمام ارکان 
نظام اسامی و حتی عموم جامعه است. اینکه رهبری فرمودند 
این مسائل موجب شرمندگی است)1(، بحث تعارف نبوده است 
بلکــه طبق قانونی اساســی ایجاد امکان اشــتغال برای همه، 
وظیفه دولت است.وی در ادامه با انتقاد از برخی اظهارات درباره 
آمارهای ایجاد اشتغال، افزود: حل موضوع اشتغال نباید نمایشی 
و تبلیغاتی باشد. اینکه گفته  شود کسی که یک ساعت در هفته 
به کاری مشــغول باشد نیز جز آمار شــاغلین است؛ این حرف 
بیشتر شــوخی اســت تا واقعیت! اگرچه ممکن است در جایی 
اشــتغال اینگونه تعریف شده باشد اما واقعیت این است که این 

را نمی توان اشتغال نامید.

میرزایی نیکو: مجلس به سمت طرح های پوپولیستی نرود!
قاســم میرزایی نیکو، نماینده مردم تهــران در مجلس دهم به 
طرح های برخی نمایندگان مجلس جدید واکنش نشــان داد.

میرزایــی نکو نوشــت: این روزها گاهــی اظهارنظر عجیبی از 
برخی نماینده ها می شــنویم. از ختم قرآن در مجلس گرفته تا 
شنود تلفن همراه در راستای شفافیت.مجلس باید از طرح های 
پوپولیستی و دهان پُرکن دوری کند. طرح مجلس باید جامعیت 
داشته باشد.در مجلس یازدهم حدود 80 یا 90 نفر از نمایندگان 
دوره های پیشــین پارلمان حضور دارند، که مشــاوران و منبع 
تجربه خوبی برای وکیل المله هایی که دوره اول حضورشــان 
در بهارســتان است، می توانند باشــند و حداقل پیش از مطرح 
کردن چنین طرح هایی نظرات آنها نیز به عنوان مشورت گرفته 
شــود.مجلس ده دوره کار کرده است، طرح های خوبی در این 
ادوار پیشــنهاد داده شده و قوانین خوبی را تصویب کرده است، 
بنابراین نمایندگان نباید کار خود را از صفر شــروع کنند و چرخ 
دوچرخه را از نو بســازند.معتقدم باید مهم ترین اولویت مجلس 
یازدهم بازگردانــدن پارلمان به راس امور باشــد، نباید برخی 
نهادهایی که موازی با پارلمان تشــکیل شــده اند وارد حیطه 

قانون گذاری شوند.
منبع : تابناک
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئیــن نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شماره 
139960306۲71000۲35 هیــات اول موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم زهرا صیاد 
فرزند محمد حسین به شماره شناسنامه11 صادره از زابل در ششدانگ یک باب 
خانه به مســاحت 57/83 متر مربع قسمتی از پاک 1۴3 فرعی از باقیمانده73 
فرعــی از18 اصلی بخش 9  مشــهد واقع در بلوار میــرزا کوچک خان- میرزا 
کوچک خان 3/۲ شهید کاشف- کاشف ۲0 پاک ۴3 خریداری از بتول صمدی 
طهرانی محرز گردیده اســت. لذا بــه منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به 

فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف965
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/3/10   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/۲5

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
مفقودی

 ســند کمپانــی خودرو ســواری لیفــانX60 مــدل 1393 به شــماره پاک
 ۲83 ل 7۲ ایران 3۲ شــماره موتور  LEB۴79Q131003881 شــماره شاسی 
NAKSG۴319EB11191۴ به نام حســین کاخکــی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط میباشد.


